

ယောက်ျားအာဇာနည်

ယောက်ျားအာဇာနည်မျိုးသည် ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက် နိုင်ခဲ့၏။ ထိုယောက်ျားအာဇာနည်မျိုးသည် ခပ်သိမ်း သော အရပ်ဒေသ၊ ခပ်သိမ်းသော အမျိုးအနွယ်တို့၌ မဖြစ်ထွန်းနိုင်၊ ပညာရှိသော အာဇာနည်ယောက်ျား မျိုးသည် အကြင်အမျိုးအနွယ်၌ ဖြစ်၏။ ထိုအမျိုး အနွယ်သည် ချမ်းသာခြင်းသို့ ရောက်၏။
ဗုဒ္ဓဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၉၃)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅)ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူ့လူထုဗဟိုပြု ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း များကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွား မည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင် သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

၇၆

နှစ်မြောက်

အာဇာနည်နေ့



သခင်မြ



ဒီးဒုတ်ဦးဘချို



ဦးဘဝင်း



စစ်စံထွန်း



မန်းဘခိုင်



ဦးရာဇော်



ဦးအုန်းမောင်



ရဲဘော်ကိုထွေး

၁၉
ဇူလိုင်
မမေ့နိုင်

မြေးမြူ

အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား သတိရဂုဏ်ပြု ဦးညွှတ်အလေးပြု

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်(ယနေ့)သည် (၇၆)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ ဖြစ်သည်။ နှစ်အားဖြင့် ၇၀ ကျော်ကြာပြီဖြစ်သော်လည်း မြန်မာပြည်သူ့ ပြည်သား အားလုံးအနေဖြင့် ဤနေ့ကို ယနေ့ထက်တိုင် မမေ့နိုင်သေးပါ။ မသမာသူ အကြမ်းဖက် လူသတ်သမားများက အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ရက်စက်စွာ လုပ်ကြံ သတ်ဖြတ်ခဲ့မှုကြောင့် တိုင်းပြည်အတွက် ကြီးမားသောဆုံးရှုံးမှုကြီးဖြစ်ခဲ့ရသည့် အဖြစ်ဆိုးကြီးကို ပြည်သူ့အားလုံး၏နှလုံးသားတွင် စွဲကျန်ရစ်နေမည်သာဖြစ်သည်။

ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ဦးဆောင်သည့် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်များ၏ ကြီးပမ်း အားထုတ်မှု၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်စုလုံး၏ နိုးကြားတက်ကြွစွာဖြင့် ပူးပေါင်း ပါဝင်လာမှုတို့ကြောင့် နိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးရရှိရန် လက်တစ်ကမ်းအလိုတွင် နယ်ချဲ့ လက်ပါးစေနှင့် အမျိုးသားသစ္စာဖောက်တို့၏ ယုတ်မာသော အကြံအစည်ကြောင့် အကြမ်းဖက်လူသတ်သမားများလက်ချက်ဖြင့် ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက် စနေနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်အချိန်တွင် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းနှင့် ခေါင်းဆောင်များ ကျဆုံးခဲ့ရသည်။ ထိုနေ့ထိုရက်သည် တစ်တိုင်း ပြည်လုံး အမှောင်အတိကျပြီး ပူဆွေးသောကရောက်ရသည့် နေ့တစ်နေ့ဖြစ်သည်။ ထိုနေ့ကို နိုင်ငံတော်၏ဝမ်းနည်းကြေကွဲဖွယ်ရာ နေ့တစ်နေ့အဖြစ်သတ်မှတ်ပြီး နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ထိုနေ့ထိုရက်ရောက်တိုင်း ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ဦးညွှတ်အလေးပြုသည့် ဂုဏ်ပြုသတိရ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ကျင်းပကြသည်။ လှည်းနေလှေအောင်း မြင်းစောင်းမကျန်အောင် ပြည်သူ့အားလုံး ဦးညွှတ်အလေးပြုကြသည်။ အာဇာနည် ဟူသည် အကြောင်းဟုတ်၊ မဟုတ်ကို ကောင်းစွာသိသောသူ၊ သာမန်ထက် လက်ရုံး ရည်၊ နှလုံးရည်၊ သတ္တိဗျတ္တိ ထူးကဲသာလွန်၍ အများအကျိုးအတွက် ကိုယ်ကျိုး မဖက် သက်စွန့်ကြိုးပမ်း ထမ်းဆောင်နိုင်သူဖြစ်သည်။

အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသည် အာဇာနည်ယုဂုဏ်ပုဒ် ထက် ထူးကဲသာလွန်သူဟု ဆိုချင်သည်။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူ့ အပေါ်ထားရှိသည့် စိတ်ဓာတ်များနှင့် တစ်မူထူးခြား စွမ်းဆောင်နိုင်မှုဂုဏ်ခြံပ် များမှာ မြန်မာပြည်သူ ပြည်သားများအားလုံး လေးစားဂုဏ်ယူကြရမည်ဖြစ်သလို မျိုးဆက်သစ်များအနေဖြင့်လည်း အတုယူအားကျစိတ်များ မွေးမြူကြရမည် ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း အာဇာနည်နေ့သို့ရောက်ရှိလေတိုင်း အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး များအား ရိုသေအလေးအမြတ်ပြုကြပြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် သက်ဆိုင်သော အမှတ်တရမှတ်တိုင်များကို အောက်မေ့သတိရစေသောငှာ လေ့လာမှတ်သားကြ သည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် (၇၆)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အထူးပြုပွဲအဖြစ် ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းပြတိုက်(ရန်ကုန်)တွင် အများပြည်သူတို့ လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ရန် အခမဲ့ သုံးရက် ဖွင့်လှစ်ပြသပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း လွတ်လပ်ရေး ကြိုးပမ်းမှုကာလအတွင်း နေထိုင်လုပ်ကိုင်ခဲ့သည်များကို ပြန်လည်သိရှိကြရမည် ဖြစ်သည်။ အလားတူ ရန်ကုန်မြို့ အတွင်းဝန်ရုံး (ယခင်ဝန်ကြီးရုံး)တွင်လည်း ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်ခေါင်းဆောင်များ အစည်းအဝေးပြုလုပ်နေစဉ် မသမာသူ များ၏ လက်ချက်ကြောင့် ကျဆုံးခဲ့ရသည့် နေရာနှင့် အမှတ်တရများကို အာဇာနည် နေ့တွင် အခမဲ့ဖွင့်လှစ်ပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် (၇၆)နှစ်မြောက် အာဇာနည် နေ့အခမ်းအနားကို ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ အာဇာနည် ဗိမာန်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ရာ ပြည်သူအားလုံး လာရောက်ဦးညွှတ် ဂါရဝပြု နိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။

အာဇာနည်ဗိမာန်၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်နှင့် အတွင်းဝန်ရုံး (ယခင်ဝန်ကြီး ရုံး)သို့လာရောက်ကြသည့် မိဘပြည်သူတို့အနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ စည်းကမ်းများနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာစည်းကမ်းများကို လိုက်နာကြခြင်းဖြင့် စိတ်ချမ်းမြေ့ စွာလေ့လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ယနေ့အချိန်အခါတွင် မသမာသူအဖျက်သမားများက အများပြည်သူတို့နေရာများနှင့် ပြည်သူများအား နှောင့်ယှက်ဖျက်ဆီးနေကြသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့်တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေးအပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့် အများပြည်သူတို့အား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးရန်အတွက် လုံခြုံရေးအရဆောင်ရွက်မှုများကို နားလည်သိရှိကြရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ တစ်တိုင်းတစ်ပြည်လုံး၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး မမေ့မပျောက် နိုင်သည့် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး၊ လွတ်လပ်ရေးဗိသုကာကြီး ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများကျဆုံးခဲ့သည့် ဤနေ့ကြိုက် တွင် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား သတိရဂုဏ်ပြု ဦးညွှတ်အလေးပြုကြပြီး နိုင်ငံတော်အခွန်ရှည်ရေး၊ သာယာဝပြောရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးတို့တွင် ပါဝင် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊
ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့်
ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။

themirror.npt@gmail.com
www.facebook.com/themirrordaily


သမဝါယမနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာတက္ကသိုလ်(သန်လျင်)တွင်

Certificate in Entrepreneurship and Business Management (Batch III) ဖွင့်လှစ်မည်

သန်လျင် ဇူလိုင် ၁၈
သမဝါယမနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာတက္ကသိုလ်(သန်လျင်)တွင် စီးပွားရေးစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ အခြေခံသဘောတရားများကို သိရှိ စေရန်၊ စွန့်ဦးတီထွင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို တတ်သိနား လည်ပြီး အသုံးချနိုင်စေရန်နှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အထောက်အကူပြုနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ စွန့်ဦးတီထွင်မှုနှင့် စီးပွားရေးစီမံခန့်ခွဲမှုပညာအသိ အမှတ်ပြုလက်မှတ်သင်တန်း Certificate in Entrepreneurship and Business Management (Batch I) ကို ၁၂-၅-၂၀၂၂ ရက်မှ ၁၂-၈-၂၀၂၂ ရက်အထိလည်းကောင်း၊ (Batch II) ကို ၁၅-၂-၂၀၂၃ ရက်မှ ၁၅-၅-၂၀၂၃ ရက်အထိလည်းကောင်း Free Online Certificate Course အဖြစ် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ယခု ဆက်လက်၍ Certificate in Entrepreneurship and Business Management (Batch III) ကို Free Online Certificate Course အဖြစ် ၅-၈-၂၀၂၃ ရက်မှ ၂၂-၁၀-၂၀၂၃ ရက်အထိ အပတ်စဉ် စနေနေ့နှင့် တနင်္ဂနွေနေ့များတွင် နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၂ နာရီ အထိ ဖွင့်လှစ်ပို့ချ သင်ကြားသွားမည်ဖြစ်ပါ၍ သင်တန်း တက်ရောက်လိုသူများအနေဖြင့် <https://forms.gle/xWXHcaHbynYq3eZA> Link မှတစ်ဆင့် Google Form တွင် ဖြည့်စွက်ပြီး ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်ထားနိုင် ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ဗဟန်းမြို့နယ် အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၈
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေး နှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပ သော ကျပန်းစကားပြော ပြိုင်ပွဲကို ယမန်နေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ဗဟန်းမြို့ နယ် အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်း မိုးဦးပန်းခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။
ရှေးဦးစွာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဆန်းဝင်း က လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။
ဆက်လက်၍ ဗဟန်းမြို့နယ် ပညာ ရေးမှူးဦးဌေးဝင်းက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားပြီး ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲ ကို စတင်ခဲ့ရာ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ခြောက်ဦးတို့က မူးယစ်ရန်စွယ် တို့ကာကွယ်၊ ပညာရရှိပွဲလယ်တင့်၊ ယနေ့လူငယ်နောင်ဝယ်လူကြီး၊ အစဉ် ရှေးရှုမြန်မာယဉ်ကျေးမှု၊ ကျန်းမာခြင်း သည် လာဘ်တစ်ပါး၊ အားကစားဖြင့် နိုင်ငံ မြှင့်တင်စို့ စသည့်ခေါင်းစဉ်ပါအကြောင်း အရာများဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။
ယင်းနောက် ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲ တွင် ပထမဆု၊ ဒုတိယဆု၊ တတိယဆု ရရှိခဲ့ကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များကို ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာန တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ် ချီးမြှင့်ခဲ့ကြသည်။
ထို့နောက် ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ခင်းကျင်းပြသ ထားသော အသိပညာပေးနံရံကပ်စာစောင် များ၊ သုတ၊ ရသစာအုပ်များကို တက်ရောက် လာကြသော ကျောင်းသားကျောင်းသူများ က စိတ်ပါဝင်စားစွာ ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။
ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်				
၁၈-၇-၂၀၂၃				
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈,၀၀၀	၈,၂၀၀	၆၃၂	၅,၀၅၇,၈၀၀
MTSH	၂,၈၀၀	၂,၈၀၀	၂,၈၈၈	၈,၀၈၆,၄၀၀
MCB	၇,၁၀၀	၇,၁၀၀	၈၁	၅၇၅,၁၀၀
FPB	၁,၅၀၀	၁,၅၅၀	၁၈	၂၇,၉၅၀
TMH	၂,၄၅၀	၂,၄၅၀	၁၀	၂၄,၅၀၀
EFR	၂,၄၅၀	၂,၄၅၀	၀	၀
AMATA	၄,၈၀၀	၅,၀၀၀	၂၃၄	၁,၁၂၃,၆၀၀
MAEX	၁,၇၀၀	၁,၇၅၀	၃၁,၈၅၈	၅၅,၀၀၁,၅၅၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

မြေးမြူ

စာတည်းများချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ည၊
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုမိုအောင်၊
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊		ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
	ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊
	ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	သတင်းထောက်များ	ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သုတေသန	- ဒေါ်ဇော်မာဝင့်
စာတည်းများ	ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်မြသီတာနှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဒေါ်မျိုးမျိုးဝင်းနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစည်သူလွင်နှင့်အဖွဲ့

နေပြည်တော် - စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁
ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂
မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၁၀၆၈၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၃၄၅၄၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၅၁

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၈
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ ဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့၌ ကျင်းပသည့် (၁၂)ကြိမ်မြောက် မဲခေါင်-ဂင်္ဂါ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် ဘင်းမံစတင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ၏ သီးသန့်

အစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ယနေ့ ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြ သည်။
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ကို နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ မြန်မာအလုပ်သမားများ တရားဝင်သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်ရေးဆိုင်ရာ စေလွှတ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အစည်းအဝေးကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၈
ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ မြန်မာအလုပ်သမားများ တရားဝင် သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်ရေးဆိုင်ရာ စေလွှတ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်ရှိ ကျွမ်းကျင်မှုလေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းကျောင်း အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



တက်ရောက် အစည်းအဝေးသို့ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပွင့်ဆန်း၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးစော ဂျက်ကော့ထူး၊ အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာပြည်ပအလုပ်အကိုင်ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းရှင် များအဖွဲ့ချုပ် (MOEAF) မှ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံအလိုက် လုပ်ငန်းကော်မတီများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပြည်ပ အလုပ်အကိုင်အကျိုးဆောင်လိုင်စင်ရအေဂျင်စီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။
အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပွင့်ဆန်းက ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ တရားဝင် အလုပ်သမားစေလွှတ်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို

ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုင်စင်ရအေဂျင်စီများအနေဖြင့် ဝန်ကြီးဌာနကချမှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း များနှင့်အညီ မှန်မှန်ကန်ကန်လုပ်ဆောင်ကြရန် လိုကြောင်း၊
လိုင်စင်ရအေဂျင်စီများအနေဖြင့် ပြည်ပသို့ သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်မည့် မြန်မာလုပ်သား များနှင့် ချုပ်ဆိုထားသည့် သဘောတူစာချုပ်ပါ မိသားစုသို့ပို့ငွေကိစ္စရပ်များကို နိုင်ငံတော်က သတ်မှတ်ထားသည့် ငွေလွှဲစနစ်များ၊ နည်းလမ်းများ

အတိုင်း စနစ်တကျလွှဲပြောင်းပေးပို့နိုင်ရေး ကြိုးကြပ် ဆောင်ရွက်ရန်၊ မြန်မာအလုပ်သမားများကို ပြည်ပ သို့မထွက်ခွာမီ အလုပ်အကိုင်ဆိုင်ရာ လမ်းညွှန် သင်တန်းပို့ချခြင်းနှင့် အလုပ်ရှင်/ အလုပ်သမား အလုပ်ခန့်ထားမှုဆိုင်ရာသဘောတူစာချုပ် ချုပ်ဆို ချိန်တိုတွင် ပြည်တွင်းဘဏ်များ၌ ငွေစုစာရင်းဖွင့်လှစ် ခြင်းနှင့် ငွေလွှဲပြောင်းပေးပို့ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ် များ၊ လုပ်ခလစာများအား တရားဝင်လွှဲပြောင်းမှု ဆိုင်ရာ အသိပညာပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးစေလို

ကြောင်း။
မိမိတို့စေလွှတ်သည့် အလုပ်သမားများသက်ဆိုင် ရာနိုင်ငံရှိ လုပ်ငန်းခွင်များတွင် အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမား မပြေလည်မှု၊ လုပ်ငန်းခွင်ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှု/ သေဆုံးမှုဖြစ်စဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြန်ဆုံး သွားရောက်ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ အလုပ်သမား ရေးရာကိစ္စရပ်များ၊ ပြဿနာများ၊ ထူးခြားဖြစ်စဉ်များ တစ်စုံတစ်ရာပေါ်ပေါက်ပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ အချိန် နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်းပို့၍ အလုပ်သမားသံအရာရှိ များနှင့်အတူ ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ကြောင်းနှင့် မိမိတို့စေလွှတ်သည့် အလုပ်သမား များ စတင်ထွက်ခွာချိန်မှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည် ရောက်ရှိသည့်အချိန်အထိ အပြည့်အဝတာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ပသို့ အလုပ် သမားများ တရားမဝင်ပို့ဆောင်ရေးကိစ္စရပ်များတွင် ပါဝင်ပတ်သက်မှုမရှိစေရေး အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မှာကြားသည်။
ထို့နောက် မြန်မာပြည်ပအလုပ်အကိုင်ဝန်ဆောင် မှုလုပ်ငန်းရှင်များအဖွဲ့ချုပ် (MOEAF) မှ သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံအလိုက် လုပ်ငန်းကော်မတီများမှ တာဝန်ရှိသူ များနှင့် ပြည်ပအလုပ်အကိုင် အကျိုးဆောင်လိုင်စင်ရ အေဂျင်စီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များက လုပ်ငန်းလိုအပ် ချက်များ၊ ကြုံတွေ့နေရသောကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေး တင်ပြကြရာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည် များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



မြစ်ရေကြီးမှုအခြေအနေ

(၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၈ ရက် ၉ နာရီထုတ်ပြန်ချက်)

ချင်းတွင်းမြစ် စိုးရိမ်ရေမှတ်၌ တည်ရှိနေမှုအခြေအနေ
ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေ သည် ဟုမ္မလင်းမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ တစ်ပေခန့် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက် အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။
ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲတိုင်းထွာချက်အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ဖောင်းပြင်မြို့တွင် ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ တစ်လက်မခန့် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက် အတွင်း တစ်ပေခန့်မြင့်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။
အကြံပြုချက်
သို့ဖြစ်ပါ၍ ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်နှင့် ဖောင်းပြင်မြို့နယ်များအတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြု နေထိုင်ကြပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။
မိုး/ဇလ

- ### ရေရွေတာရေးနည်းလမ်းများ
- ❖ သွားတိုက်နေစဉ် ဘုံပိုင်ခေါင်း ဖွင့်ထားပါနှင့်။
 - ❖ သွားတိုက်လျှင် ရေဖန်ခွက် အမြဲသုံးပါ။
 - ❖ ယာဉ်များဆေးကြောလျှင် ရေပိုက်မသုံးပါနှင့်။
 - ❖ ရေပြည့်ထားသောပုံးဖြင့် ယာဉ်များကို ဆေးကြောပါ။

ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ပွဲနှင့် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈
ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ပွဲနှင့် မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး၌ ကျင်းပသည်။
ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ဦးတင်ဦး၊ ဒုတိယစာရင်းစစ်ချုပ် ဒေါ်နိုင်သက်ဦး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး လျှို့ဝှက်ဆည်အတွင်းသို့ ထိုင်းငါးခုံးမ သားပေါက် ကောင်ရေ တစ်သောင်းခွဲကို မျိုးစိုက်ထည့်ပေးကြသည်။
စိုက်ပျိုး
ထို့နောက် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ဒုတိယစာရင်းစစ်ချုပ်နှင့် အမြဲတမ်း

အတွင်းဝန်တို့က ရတနာတန်းဝင် ကျွန်းပင်များ၊ ခရေပင်များကို ဦးဆောင် စိုက်ပျိုးပေးကြပြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယအမြဲတမ်း အတွင်းဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ဝန်ထမ်းများက သတ်မှတ်နေရာအသီးသီးတွင် ပျိုးပင်များကို စိုက်ပျိုးကြသည်။
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ သည် ဝန်ထမ်းများ၏ စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးနေမှုကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။
အဆိုပါ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် ကျွန်း၊ ကွဲကော၊ ပိတောက်၊ ငှက်ပျော၊ ခရေ၊ သရက်၊ ကျွဲကော၊ မရမ်းနှင့် ပိန္နဲ အပါအဝင် ပျိုးပင်ပေါင်း ၁၉၀ စိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

☆ ကျောပိုးမှ

ဦးစွာ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အဆိုပါအခမ်းအနားကျင်းပ သည့်နေရာသို့ ရောက်ရှိကြရာ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်စစ်သံမှူးနှင့် သံရုံးမိသားစုဝင်များက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံတော်နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံတော်

နိုင်ငံတော် သီချင်းတို့ဖြင့် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် တည်ထောင်သည့် (၉၆) နှစ်မြောက် အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်သည်။ ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံ စစ်သံမှူး Senior Colonel Wang Wei က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်စကားပြောကြားသည်။ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက် ဆက်လက်၍ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေးနှင့်ဇနီး မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်

သံအမတ်ကြီးနှင့် စစ်သံမှူးတို့က အထိမ်းအမှတ်ကိတ်မုန့်ကို လှီးဖြတ် ကြပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးနှင့် စစ်သံမှူးတို့က တက်ရောက်လာကြသူများအား တည်ခင်းဧည့်ခံသည့် ဂုဏ်ပြုညစာကို အတူတကွ သုံးဆောင်ကြပြီး အမှတ်တရလက်ဆောင် ပစ္စည်းများပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဒေသတွင်းစိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့် အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကြည့်ရှုစစ်ဆေး



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈
ဒေသတွင်း စားရေရိက္ခာဖူလုံ ရေးနှင့် ပြည်သူများ၏ စားသောက်ရေးကို အထောက်အကူ ဖြစ်စေရန်အတွက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များ၊ တပ်ရင်း၊ တပ်ဖွဲ့များ၌ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်အောင်၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ဝင်းဇော်မိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၏ နန်းသီတာ ဘက်စုံ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးစခန်း သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံ ကာ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်း များ ရာနှုန်းပြည့်အောင်မြင် အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

သတင်းကြေညာချက်

၁။ မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း ရေနံရှာဖွေရေးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော POSCO INTERNATIONAL Corporation (Myanmar E&P)သည် ကမ်းလွန်လုပ်ကွက်အမှတ်၊ A-3 ဧရိယာတွင် Pre Construction Survey လုပ်ငန်းများအား M.V FUGRO EQUATOR ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည့် တည်နေရာကိုဖော်ပြသည့် Coordinateများဖြစ်သော Point A မြောက် လတ္တီတွဒ် ၁၉ ဒီဂရီ ၄၂ မိနစ် ၅၂.၅၄၂၂ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၂ ဒီဂရီ ၂၅ မိနစ် ၃၈.၈၀၉၈ စက္ကန့်၊ Point B မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၉ ဒီဂရီ ၄၂ မိနစ် ၅၅.၀၀၈၇ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၂ ဒီဂရီ ၄၂ မိနစ် ၄၉.၃၉၀၅ စက္ကန့်၊ Point C မြောက် လတ္တီတွဒ် ၁၉ ဒီဂရီ ၂၁ မိနစ် ၁၁.၂၅၅၅ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၂ ဒီဂရီ ၂၅ မိနစ် ၄၃.၃၉၀၉ စက္ကန့်နှင့် Point D မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၉ ဒီဂရီ ၂၁ မိနစ် ၁၃.၆၇၄၃ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၂ ဒီဂရီ ၄၂ မိနစ် ၅၁.၆၈၁၂ စက္ကန့် တို့အတွင်းတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၁) ရက်နေ့မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၃၁) ရက်နေ့အထိ ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ကြောင်းကို ရေကြောင်းသတိပေးချက်(Notice to Mariners) ထုတ်ပြန်ကြေညာထားခဲ့သော်လည်း အဆိုပါ ရေနံရှာဖွေရေးတွင် လုပ်ငန်းများမပြီးပြတ် သေးပါသဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၃၁) ရက်နေ့မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ (၁၅) ရက်နေ့အထိဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ၂။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကမ်းလွန်လုပ်ကွက်အမှတ်၊ A-3 ဧရိယာတွင် SHWE Phase 4 Development Project အရ Pre Construction Survey လုပ်ငန်းများအား M.V FUGRO EQUATOR ဖြင့် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေစဉ်ကာလအတွင်း လုပ်ငန်းများ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှု မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် အထက်ဖော်ပြပါတည်နေရာများမှ (၄)ကီလိုမီတာ ပတ်လည်အတွင်းအား ရေကြောင်းသတိပေးချက် (Notice to Mariners) ထုတ်ပြန်ကြေညာထားပါ၍ သဘောကြီးငယ်များ၊ ကုန်တင်စက်လှေများ၊ ငါးဖမ်းသင်္ဘောများ၊ စက်တပ်သမ္မန်များဖြတ်သန်း သွားလာခြင်း၊ ကျောက်ချရပ်နားထားခြင်း၊ ငါးဖမ်း ဆီးခြင်းနှင့် ငါးဖမ်းကိရိယာများ ချထားခြင်း မပြု လုပ်ကြရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပေးပါရန်

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ၁၃ရက်နေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာပါ “ရေကြောင်းဘက်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင် သူများမွေးဖွားရာမြန်မာနိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးကြောင်းကောလိပ်” ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ စာကြောင်းရေ ၁ တွင် ပါရှိသော “ပင်လယ်ပြင် လုပ်သက်ရယူရေးအတွက်နိုင်ငံတကာသင်္ဘောလှိုင်းများ တွင် လက်တွေ့လုပ်ငန်းခွင် ၁၂ လတာဝန်ထမ်းဆောင်ရပါသည်” အစား “နိုင်ငံတကာသင်္ဘောလှိုင်းများ တွင် ၁၈ လတာဝန်ထမ်းဆောင်ရပါသည်”ဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။ ဒေါက်တာသန့်စင် (ရူပဗေဒ)

စစ်တွေမြို့နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့တို့တွင် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈
ဆိုင်ကလုနီးမုန့်တိုင်း(မိုခါ)တိုက်ခတ်မှုကြောင့် မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၏ စားသောက်ရေးအဆင်ပြေစေရန်နှင့် မိမိတို့အလိုရှိရာ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဝယ်ယူစားသောက်နိုင်ရေး အတွက် အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ နယ်မြေခံ တပ်မတော်သားများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေ့စဉ် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။ ရောင်းချပေးလျက်ရှိ ယနေ့တွင်လည်း စစ်တွေမြို့ဦးဥတ္တမပန်းခြံနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့ ဦးဥတ္တမခန်းမရှေ့တို့၌ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ အသား/ ငါး၊ ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ၊ ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူနှင့် တပ်မတော်စက်ရုံများနှင့် မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပို



အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် သက်သာသောဈေးနှုန်း အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း သိရသည်။ များဖြင့် ရောင်းချပေးမှုအပေါ် တာဝန်ရှိသူများအား သတင်းစဉ်



မြစ်သားမြို့နယ် ပန်းလောင်မြစ်အတွင်း ငါးမျိုးများစိုက်ထည့်

မြစ်သား ဇူလိုင် ၁၈
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန မှ ပန်းလောင်မြစ်အတွင်း ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီက မြစ်သားမြို့နယ် နွားကူးကြီး ကျေးရွာ အုပ်စု ရေအေးဆိပ်ကျေးရွာအနီး၌ ကျင်းပသည်။ မျိုးစိုက်ထည့် အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ကျောက်ဆည်ခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခိုင်ခိုင်ဝင်း၊ မြစ်သားမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးခိုင်နှင့် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက နှစ်လက်မအရွယ် ရွှေဝါငါးကြင်းကောင်ရေ ငါးသောင်းနှင့် ငါးခုံမကြီး ငါးသားပေါက်ကောင်ရေ တစ်သိန်း၊ ငါးမြစ်ချင်းသားပေါက်ကောင်ရေ တစ်သိန်းခွဲ စုစုပေါင်းငါးသားပေါက်ကောင်ရေ သုံးသိန်းတို့အား ပန်းလောင်မြစ်အတွင်းသို့ မျိုးစိုက်ထည့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၌ သံစုံတီးဝိုင်းလေ့ကျင့်မှု၊ Personal Grooming သင်တန်းဖွင့်လှစ်မှုနှင့် ဟာသမြို့တော်ရယ်စရာစင်တင်ဟာသ တစ်ခန်းရုပ်ပြဇာတ် ရိုက်ကူးမှုများ ကြည့်ရှုအားပေး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၈
ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား(ရန်ကုန်)၌ သံစုံတီးဝိုင်း၏ နိုင်ငံတကာ တေးသီချင်းများ လေ့ကျင့်တီးခတ်သီဆိုမှု၊ တစ်ဦးချင်း ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးမြှင့်တင်ရေး သင်တန်း (Personal Grooming Course) သင်ကြားနေမှုနှင့် လူ့ရွှင်တော်စတားကောင်းထက်စီစဉ်သည့် “ဟာသမြို့တော်ရယ်စရာ စင်တင်ဟာသ တစ်ခန်းရုပ်ပြဇာတ်” ရိုက်ကူးနေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဝန်ထမ်းများအား ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။
ရှေးဦးစွာ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား(ရန်ကုန်) Studio (B)၌ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား(ရန်ကုန်)၌ သံစုံတီးဝိုင်း၏ တီးမှုတ်သီဆိုသရုပ်ပြသမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က သံစုံတီးဝိုင်းစုဖွဲ့ ပြင်ဆင် လေ့ကျင့်နေမှုနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ လမ်းညွှန် မှာကြားချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို

ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် သံစုံတီးဝိုင်းတာဝန်ခံ နိုင်ငံတကာတေးသီချင်းများ လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်ထားရှိမှုနှင့် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်မည့် အစီအစဉ်ကို တင်ပြပြီး သံစုံတီးဝိုင်းက

National Anthem နှင့် ASEAN Anthem တို့ကို တီးခတ်တင်ဆက်ကာ ဝန်ထမ်းအဆိုရှင်များက နိုင်ငံတကာ တေးသီချင်းများဖြစ်သည့် အင်္ဂလိပ်၊ တရုတ်၊ ရုရှား သီချင်းနှင့် မြန်မာတေးသီချင်းတို့ဖြင့် တီးမှုတ်သီဆို သရုပ်ပြသကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တီးဝိုင်းအဖွဲ့၏ ဝတ်စုံကိစ္စ သံစုံတီးဝိုင်းအဖွဲ့အား စင်တင်ပေးရန် တူရိယာများ ပိုမိုညီညာကောင်းမွန်အောင် လေ့ကျင့်သွားရန်၊ တေးသီချင်းများ တီးမှုတ်ရာတွင် အသက်ဝင်အောင် ခံစားချက် ထည့်ရန် နိုင်ငံတကာတေးသီချင်းများအကြောင်းကို မသိဆို၊ မတီးမှုတ်မီ မိတ်ဆက်ရှင်းပြခြင်း အစီအစဉ်ထည့်သွင်းရန် မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် သံစုံတီးဝိုင်းအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင်နှင့် ဝန်ထမ်းများအတွက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး တီးဝိုင်းအဖွဲ့အား ရှင်းလင်းနှီးနှီးနူးနူးဆက်သည့်။

တင်ဆက်သူများအား တစ်ဦးချင်းကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေး မြှင့်တင်နိုင်ရန် ကိုယ်နေဟန်ပုံ၊ အမူအရာ၊ တင်ဆက်ပုံများပိုမိုကောင်းမွန်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ယနေ့မှ ဇူလိုင် ၂၆ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနေခြင်းဖြစ်ပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၃၀ တက်ရောက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကြည့်ရှုအားပေး
ယင်းနောက် Studio (A) သို့ ရောက်ရှိပြီး လူ့ရွှင်တော်စတားကောင်းထက်စီစဉ်သည့် “ဟာသမြို့တော် ရယ်စရာစင်တင်ဟာသ တစ်ခန်းရုပ်ပြဇာတ်” ရိုက်ကူးနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ဆက်လက်ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အဆိုပါအစီအစဉ်တွင် ပါဝင်ရိုက်ကူးနေသည့် လူ့ရွှင်တော်စတား ကောင်းထက်နှင့် ဟာသသရုပ်ဆောင်များအား အမှတ်တရ လက်ဆောင်များ ပေးအပ်သည်။

မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားက ပြည်သူများ အပန်းဖြေစေရန်၊ ပျော်ရွှင်စေရန်နှင့် စိတ်ခွန်အားသစ်များ ရရှိနိုင်စေရန် ဖျော်ဖြေရေး အစီအစဉ်များကို တိုးမြှင့်တင်ဆက်လျက်ရှိပြီး အပတ်စဉ် သောကြာနေ့တိုင်းတွင် Friday Night Live Show တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲများ၊ အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်းတွင် ဟာသလူ့ရွှင်တော်အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ “ဟာသမြို့တော် ရယ်စရာစင်တင် ဟာသတစ်ခန်းရုပ်ပြဇာတ်” အစီအစဉ်ကို ရိုက်ကူး တင်ဆက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း တစ်ဦးချင်း ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေး မြှင့်တင်ရေးသင်တန်းမှ သင်တန်းသားများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ်စဉ်။

လျှပ်စစ်သုံး မော်တော်ဆိုင်ကယ်များ ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈
အမျိုးသားအဆင့် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် Aung Kan Bo Motorcycle Industrial Co., Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော Kanbo အမျိုးအစားလျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ဆိုင်ကယ် ၂၀၃ စီးသည် မူဆယ် ၁၀၅ မိုင် ကုန်သွယ်ရေးဇုန်သို့ ရောက်ရှိလာသဖြင့် ယနေ့တွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ထုတ်ယူခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်းနှင့် အဆိုပါ လျှပ်စစ်သုံး မော်တော်ဆိုင်ကယ်များ တင်သွင်းမှုအတွက် အကောက်ခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုထားကြောင်း သိရသည်။



ပန်းတောင်း ဇူလိုင် ၁၈

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတောင်းမြို့နယ်၌ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း ကျင်းပသော လူငယ်စကားဝိုင်းကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက ပဲကြီးအခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။
အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်သင်းသင်းအေးက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး Moderator အဖြစ် ဆောင်ရွက်ကာ Grade-10 နှင့် Grade-11 ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ငါးဦးက ဆွေးနွေးခဲ့ရာ G-10 ကျောင်းသား မောင်အောင်ကိုကိုက “လူငယ်နှင့်အပြစ်” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ G-11 ကျောင်းသား မောင်စွမ်းအောင်ထက်က “လူငယ်နှင့်ဝါသနာ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဆွေးနွေးပေးခဲ့သည်။
ဆက်လက်၍ G-11 ကျောင်းသား မောင်ဇော်ကိုကိုအောင်က “လူငယ်နှင့်ခွဲ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ G-11 ကျောင်းသူ မအိမ့်ခြူးပန်က

ပန်းတောင်းမြို့နယ်၌ လူငယ်စကားဝိုင်းကျင်းပ



“လူငယ်နှင့်အောင်မြင်ရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ G-11 ကျောင်းသူ မရွှန်သူအောင်က “ချစ်သောမျက်စိဖြင့်ကြည့်ပါ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း အောင်မြင်ထွန်းတောက်သော လူငယ်များဖြစ်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

မာန်အောင်မြို့၌ အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ်အကြိုဟောပြောပွဲနှင့် နံရံကပ်စာစောင်၊ ဓာတ်ပုံပြပွဲများကျင်းပ

မာန်အောင် ဇူလိုင် ၁၈
ရခိုင်ပြည်နယ် မာန်အောင်မြို့တွင် (၇၆) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ်အကြို အသိပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် နံရံကပ်စာစောင်၊ ဓာတ်ပုံပြပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီက ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အဆိုပါ ဟောပြောပွဲတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးရန်ငြိမ်းက အာဇာနည်နေ့ ဖြစ်ပေါ်လာပုံနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ လက်တွဲညီညီ လွတ်လပ်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပုံများအကြောင်းကို ကျောင်းသားကျောင်းသူများ သိရှိနားလည်စေရန်နှင့် မမေ့မလျော့ အောင်မေ့လွမ်းဆွတ်သတိရစေရန် ရှင်းလင်းဟောပြောခဲ့သည်။ (၇၆)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ကို မမေ့မလျော့စေရန်နှင့် ရင်ထဲ

၌ ထာဝရရှင်သန်ကိန်းဝပ်နေစေရန်၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိများ၊ ပြည်သူလူထုအား ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းမှာကြားခဲ့သော မိန့်ခွန်းများ၊ အာဇာနည်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသော ကဗျာများ ပါဝင်သည့် နံရံကပ်စာစောင်များနှင့် စာအုပ်/စာစောင်များပြသခဲ့ရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

သာသနာတော်အကျိုး ထူးခြားစွာသယ်ပိုး အများပြည်သူ ပီတိအဟုန်တိုး၍ ငြိမ်းချမ်းသာယာ

ကိုရင်မောင်

ဗုဒ္ဓမြတ်စွာသာသနာတော်တွင် ဘုရားရှင်အား ပထမဆုံးဖူးတွေ့ရသူ (ဘုရားဖူးဦး)၊ ပထမဆုံး မုန့်ဆွမ်းလှူဒါန်းရသူ (ဆွမ်းလှူဦး)၊ ပထမဆုံး ဒွေဝါစိက သရဏဂုံတည်သူ (သရဏဂုံဦး)၊ ပထမဆုံး ဆံတော်ရှင် ချီးမြှင့်ခံရသူ (ဆံတော် ဓာတ်တော်ဦး)၊ ပထမဆုံး စေတီဘုရားတည်ရသူ (စေတီဦး-ဘုရားဦး) ဦးငါးဦးဖြင့် သာသနာတော်ကို ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်ခွင့်ရသူမှာ မြန်မာပြည်ဖွားပင်ဖြစ်ကြောင်း သာသနာသမိုင်းတွင် မှတ်တမ်းတင်ထားပါသည်။



သာသနာသမိုင်းတွင် စေတီဦး-ဘုရားဦး တည်နိုင်သူ ရာမညတိုင်း ဥက္ကလာပ ဇနပုဒ် ပေါက္ခဝတီမြို့မှ တပုဿ၊ ဘလ္လိက ညီနောင်နှင့် ဥက္ကလာပ မင်းမြတ်တို့၏ စွမ်းဆောင်နိုင်မှုကြောင့် ကမ္ဘာ့ အံ့ဖွယ် ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးကို ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ပြည်သူများ ကြည်ညိုဖူးမြော်နေကြရပါ သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာ တော်ကို အထွတ်အမြတ်ပြု၍ ကိုးကွယ်ဆည်းကပ် သည့် နိုင်ငံအဖြစ် ကမ္ဘာက အသိအမှတ်ပြုထား သည်။ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာ၏ အဓိကပင်မမြေတွင် “ပရိယတ္တိ၊ ပဋိပတ္တိ၊ ပဋိဝေဿာသန” ဟု ဆိုအပ် သော သာသနာတော်သုံးရပ်ကို ဦးခိုက်မတ်မတ် ပြုကြရာ၌ မြတ်စွာဘုရားရှင်၏ ဓာတ်တော်များ၊ နှုတ်မြက်ဟောကြားတရားတော်များ၊ မွေတော် အသုံးအဆောင်များဖြင့် ဌာပနာမှုပြု၍ တည်ထား ကိုးကွယ်ကြသော ဓာတုစေတီ၊ ဓမ္မစေတီ၊ ပရိ ဘောဂစေတီ၊ ဥဒ္ဓိဿစေတီတော်မြတ်များကို မြန်မာပြည်တစ်ဝန်းတွင် ဖူးတွေ့နိုင်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံကို စေတီပုထိုးနိုင်ငံ သို့မဟုတ် ရွှေနိုင်ငံဟု တင်စားပြောဆိုကြသည်။

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား အဝေးမှဖူးတွေ့ရပုံ။

ပုထိုးများ များစွာရှိပါသည်။ မျက်မှောက်ကာလတွင် လည်း ကမ္ဘာပေါ်၌တည်ထားသော ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော် အမြင့်ဆုံးဖြစ်လာမည့် “မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီး” အား ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ပြည်သူများ ဖူးမြော်ကြည်ညိုနိုင်ရန် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၌ တည်ထားလျက်ရှိသည်ကို ဝမ်းမြောက်ကြည်နူးဖွယ် တွေ့မြင်ရပါသည်။

နှင့် ဆောင်ရွက်ချက်များမှာ ထူးခြားမှုများစွာရှိနေ သည်ကိုတွေ့ရပါသည်။ ရုပ်ပွားတော်ကြီး တည်ထား ရန်အတွက် စကျင်ကျောက်တော်ကြီးများ စတင် သယ်ဆောင်သည်မှစ၍ ဘုရားတည်ထားခြင်းနှင့် သာသနိကသာသနာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကိစ္စအဝဝ များ ဆောင်ရွက်နေသည့်ကာလများတွင် နိုင်ငံတာဝန် ဝတ္တရားကြီးမားများပြားသည့်ကြားမှ သဒ္ဓါတရား ထက်သန်စွာဖြင့် ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျဦးဆောင် ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါသည်။

ဖြင့် နေထိုင်လုပ်ကိုင်စားသောက်နိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး စီးပွားလာဘ်လာဘများ တိုးတက်စေရမည်၊ ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင် ပညာသင်ကြားနိုင်ရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရား၏ အေးမြသည့်အရိပ် အာဝါသအောက်တွင် အားလုံးအေးအေးချမ်းချမ်း ဖြင့် သာယာပျော်ရွှင်စွာ နေထိုင်နိုင်ရေးဖြစ်ကြောင်း၊ ဗုဒ္ဓဘာသာသည် ငြိမ်းချမ်းမှု၊ အေးချမ်းမှုမေတ္တာ တရားထားသည့် ဘာသာတရားတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဗုဒ္ဓဘာသာတရား၏အောက်တွင် ကမ္ဘာ ကြီး ငြိမ်းချမ်းသာယာမှုရှိစေရေး ရည်ရွယ်ချက် များဖြင့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို တည်ထားကိုးကွယ်ရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း” အချက်ကို မှတ်သားရပါသည်။

စိတ်နှလုံးချမ်းမြေ့

ဗုဒ္ဓဘုရားဆိုသည်မှာ ဂုဏ်တော်ကိုးပါးနှင့် ပြည့်စုံတော်မူသော သက်တော်ထင်ရှား ဘုရားစင်စစ် ဖြစ်ပါသည်။ စေတီဘုရားရုပ်ပွားတော်ဆိုသည်မှာ သက်တော်ထင်ရှား မြတ်စွာဘုရားအား ရည်မှန်း၍ ကိုယ်စား၊ ကိုယ်ပွားဆည်းကပ်ရာဖြစ်ပါသည်။ လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၂၅၀၀ ကျော်က လောကတွင် ပွင့်ထွန်းတော်မူခဲ့သော မြတ်စွာဘုရား၊ ခပ်သိမ်း သော တရားအပေါင်းတို့ကို မဖောက်မပြန် ကိုယ်တော်တိုင်ဉာဏ်ဖြင့် ကျင့်ကြံအားထုတ်၍ သိတော်မူသော မြတ်စွာဘုရား၊ ကောင်းသောစကား ကို ဆိုတော်မူတတ်သော မြတ်စွာဘုရား၊ လောက ၏ အကြောင်းအရာအလုံးစုံကို အကုန်အစင်သိမြင် တော်မူသော မြတ်စွာဘုရားစသည့် ဘုရားရှင်၏ ဂုဏ်တော်များကို အာရုံပြုပြီး ဖူးမြော်ရသောအခါ အတိုင်းအဆမရှိ ပီတိကုသိုလ်ဖြစ်ကြရပါသည်။ ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြကုန်သော ဝေနေယျအပေါင်း တို့၏ စိတ်နှလုံးဘဝင်တွင် ချမ်းမြေ့ကြည်လင်ခြင်း ဖြစ်ကြရပါသည်။

ထေရဝါဒဗုဒ္ဓနိုင်ငံ

“မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး”ကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကြီး ခိုင်မာစွာထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိနေမှုကို ပြသ ရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာကိုးကွယ် မှု၏ ဗဟိုချက်ဖြစ်စေရန်၊ နိုင်ငံတော်ကြီး သာယာ ဝပြောမှုရှိစေရန်၊ ကမ္ဘာကြီးငြိမ်းချမ်းသာယာမှု ဖြစ်စေရန်ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက်လေးရပ်ဖြင့် တည်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။ မြန်မာ နိုင်ငံသည် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာစစ်စစ် ကိုးကွယ် သည့်နိုင်ငံဖြစ်ပါသည်။ ဗုဒ္ဓ၏တရားတော်များကို မင်းတုန်းမင်းလက်ထက်တွင် ပဉ္စသင်္ဂါယနာတင်ခဲ့ ပြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးနုလက်ထက်တွင် ဆဋ္ဌသင်္ဂါ ယနာတင်ခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓ ဘာသာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အခြေခံခိုင်မာမှုရှိခြင်းကို ဆက်လက်ပြသနိုင်ရန်အတွက် ရုပ်ပွားတော်မြတ် ကြီးကို ရည်ရွယ်တည်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကိုယ်တိုင်ရှင်းလင်းပြသ

ရုပ်ပွားတော်ကြီး တည်ထားပြီးစီးမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ကုသိုလ်ပါဝင်ခဲ့ကြသည့် မွေမိတ်ဆွေ များသည်ဘာသာ၊ သာသနာအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း များတွင် တိုးတက်မှုရှိရန် ကျရာအခန်းကဏ္ဍများမှ ပါဝင်ထမ်းဆောင်နေကြသည့် လူပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်ကြ ၍ လည်းကောင်း ၎င်းတို့အား အသိအမှတ်ပြုသော အားဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွက် ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာဖြစ်သည့် မာရဝိဇယရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထား ကိုးကွယ်နေသည့် အခြေအနေများကို သိရှိရန် လိုအပ်သည်ဟု နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက ယူဆပြီး အများပြည်သူ ကုသိုလ်သဒ္ဓါစိတ်များ တိုးပွားများနိုင် စေရန်အတွက် ၂၉-၆-၂၀၂၃ ရက်နေ့နံနက်ပိုင်းက ကိုယ်တိုင် ရှင်းလင်းပြသခြင်းသည် ထူးခြားချက် တစ်ခုဟု ဆိုနိုင်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်များအနက်-

ရတနာပုံခေတ်ဟန်

ဒုတိယထူးခြားချက်မှာ ရုပ်ပွားဆင်းတုတော် ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ရန် ဆောင်ရွက်ရာ၌ ခေတ် အလိုက် တည်ထားဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ရုပ်ပွားတော် များအနက်မှ အကောင်းဆုံးဖြစ်သည့် ရတနာပုံ ခေတ်ဟန်ဘူမိယဗုဒ္ဓပုံစံဖြင့် တည်ထားကိုးကွယ်နိုင် ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ၁၈၈၅ ခုနှစ်တွင် အထက်မြန်မာပြည်လွတ်လပ်ရေး ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ၁၈၈၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁ ရက်နေ့မှ စတင်၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဘာသာသာသနာယဉ်ကျေး မှုသမိုင်းမှာ အဆက်ပြတ်သွားခဲ့သည်။ ၁၉၄၈ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေးရရှိပြီးနောက် ပြန်လည်အသက်ဝင် ခဲ့သည်။ ကိုလိုနီဖြစ်ခဲ့သည့် ကာလအတွင်း မြန်မာ နိုင်ငံ၏ ယဉ်ကျေးမှုများ ပျက်စီးသွားခဲ့ခြင်းကြောင့် နောက်ဆုံးကျန်ရှိခဲ့သည့် ယဉ်ကျေးမှုကို ပြန်လည် ပုံဖော်ရန်အတွက် ရတနာပုံခေတ်ဟန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းသည် ထူးခြားချက်ပင် ဖြစ်သည်။ တတိယထူးခြားချက်မှာ ဆင်းတုတော်ကြီး ထုဆစ်ရန်အတွက် ကျောက်တုံးတော်ကြီးများကို သယ်ယူရေးစီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် ကုန်းလမ်းမှ သယ်ယူရန် အခက်အခဲများရှိခြင်းကြောင့် စကျင် တောင်မှ ရောဝတီမြစ်၊ ၎င်းမှ ဆီမီးခုံဆိပ်ကမ်း၊ ထိုမှ တစ်ဆင့် ကုန်းလမ်းမှ နေပြည်တော်သို့ သယ်ဆောင် နိုင်ရေးအတွက် အသေးစိတ်လိုက်လံကြည့်ရှုခဲ့ပြီး ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီးများထံမှ ဩဝါဒခံယူ၍ ကျောက်တုံးတော်ကြီးများကို ပိုင်းဖြတ်သယ်ယူ ပင့်ဆောင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ၂၀၂၀ ပြည့် နှစ် ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့တွင် စတင်ပင့်ဆောင်ခဲ့သည်။ ကျောက်တုံးတော်ကြီးများ ထိခိုက်မှုမရှိစေရေး စနစ်တကျဖြင့် စုစုပေါင်း ကိုးကြိမ် ပင့်ဆောင်ခဲ့ရ သည်။

ဗုဒ္ဓဘုရားဆိုသည်မှာ ဂုဏ်တော်ကိုးပါးနှင့် ပြည့်စုံတော်မူသော သက်တော်ထင်ရှားဘုရားစင်စစ်ဖြစ်ပါသည်။ စေတီဘုရား ရုပ်ပွားတော်ဆိုသည်မှာ သက်တော်ထင်ရှားမြတ်စွာဘုရားအား ရည်မှန်း၍ ကိုယ်စား၊ ကိုယ်ပွားဆည်းကပ်ရာဖြစ်ပါသည်။ လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၂၅၀၀ ကျော်က လောကတွင် ပွင့်ထွန်းတော်မူခဲ့သော မြတ်စွာဘုရား၊ ခပ်သိမ်းသောတရားအပေါင်းတို့ကို မဖောက် မပြန် ကိုယ်တော်တိုင်ဉာဏ်ဖြင့် ကျင့်ကြံအားထုတ်၍ သိတော်မူသော မြတ်စွာဘုရား၊ ကောင်းသောစကားကို ဆိုတော်မူတတ်သော မြတ်စွာဘုရား၊ လောက၏ အကြောင်းအရာအလုံးစုံကို အကုန်အစင်သိမြင်တော်မူသော မြတ်စွာဘုရား စသည့်ဘုရားရှင်၏ ဂုဏ်တော်များကို အာရုံပြုပြီး ဖူးမြော်ရသောအခါ အတိုင်းအဆမရှိ ပီတိကုသိုလ်ဖြစ်ကြရပါသည်။ ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြ ကုန်သော ဝေနေယျအပေါင်းတို့၏ စိတ်နှလုံးဘဝင်တွင် ချမ်းမြေ့ကြည်လင်ခြင်းဖြစ်ကြရ

စာမျက်နှာ ၇ သို့ ❖

❖ စာမျက်နှာ ၆ မှ

တန်ချိန် ၈၁၅၈ တန် သယ်ဆောင်ခဲ့သည်။ ရေလမ်းခရီးဖြင့် စကျင်ကျောက်တုံးကြီး သယ်ဆောင်ခြင်းသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် မှတ်တမ်းဝင်ခဲ့သည်။

အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်

စက်တင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ကျောက်တုံးတော်ကြီးများအားလုံး ဆီမီးခုံဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ ဆီမီးခုံဆိပ်ကမ်းမှ စကားအင်းအပိုင်းအကြား ကျောက်တုံးတော်ကြီးများ ချောမွေ့စွာ သယ်ယူနိုင်ရေး ၂၂ မိုင် ၅ ဖာလုံအရှည် လမ်းဖောက်လုပ်ခဲ့သည်။ နေပြည်တော်သို့ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် စတင်ပင့်ဆောင်ခဲ့သည်။ ပင့်ဆောင်ရာတွင်လည်း တန်ချိန် ၁၅၀၀ နှင့် ၂၀၀၀ ကြားသယ်ဆောင်နိုင်သည့်ကားများသွားလာနိုင်ရေး ရှောင်ကွင်းလမ်းများ ဖောက်လုပ်ခြင်းနှင့် လမ်းများအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။ အချိန်အားဖြင့် လေးလကြာမြင့်ခဲ့သည်။ ကျောက်တော်ကြီးများ ပင့်ဆောင်သည့်အချိန်သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေသည့်ကာလနှင့် နိုင်ငံရေးအရ အကျပ်အတည်းများဖြစ်နေ၍ ကျောက်တော်ကြီးများ ပင့်ဆောင်မှုကို အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

စကျင်ကျောက်တုံးတော်ကြီးများကို ကုန်းလမ်းခရီးဖြင့်သယ်ယူရာတွင် စုစုပေါင်း ခုနစ်ခေါက် သယ်ယူခဲ့ရပြီး အလေးချိန်အားဖြင့် ၇၆၃၂ တန် ဖြစ်သည်။ သယ်ယူရာတွင်လည်း ကျောက်တုံးတော်ကြီးများကို ပင့်ဆောင်သည့် Modular Trailer များ ထုတ်လုပ်သော ၇၂မီတာခန့်ခန့် Goldhofer Company အနေဖြင့် ကမ္ဘာပေါ်တွင် အလေးချိန်အများဆုံးအရာဝတ္ထုများကိုခရီးအကွာအဝေးအရှည်ဆုံး ရွှေ့ပြောင်းသယ်ယူနိုင်ခဲ့သည့် အသိအမှတ်ပြု Certificate ကို ပေးအပ်ခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အလေးချိန်အများဆုံး စကျင်ကျောက်အား အဝေးဆုံးသော ရေလမ်းခရီးသယ်ဆောင်မှုနှင့် အဝေးဆုံးသော ကုန်းလမ်းခရီးသယ်ဆောင်မှုကို

ထူးထူးခြားခြားဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

ရှေးမှုမပျက်ဆောက်လုပ်

စတုတ္ထထူးခြားချက်မှာ ဘုရားကြီးတည်ထားကိုးကွယ်ရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်၍ ခမ်းခမ်းနားနား ထင်ထင်ပေါ်ပေါ်ရုစေရန် ရည်ရွယ်တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ ဘုရား၊ ကျောင်း၊ ကန်၊ ဇရပ်များ ပြည့်စုံစွာဖြင့် ထည့်သွင်းတည်ဆောက်နိုင်ခဲ့သည်။ ဆရာတော်ကြီးများ၏ ဩဝါဒမိန့်ကြားချက်များအရ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓယုျာဉ်တော်အတွင်း ပိဋကတ်သုံးပုံအား ပါဠိအက္ခရာ၊ Romanize Language တို့ဖြင့် ကျောက်ထက်အက္ခရာတင်ရေးထိုးနိုင်ရေးနှင့် ကျမ်းစာအုပ်များ ပြုစုထုတ်ဝေနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ အဆိုပါပိဋကတ်သုံးပုံအား Application ဖြင့် ထည့်သွင်း၍ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ဗုဒ္ဓဘာသာကိုးကွယ်သည့် ဘာသာရေးဌာနများသို့ ပေးပို့လှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ်သည်။ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓယုျာဉ်အတွင်း မန္တလေးရတနာပုံဓေတီ မင်္ဂလာတံတားပုံစံ တံတားတစ်စင်း၊ ရေပန်းရင်ပြင်တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ရေပန်းပိုင်းအကြီး၊ ရေပန်းပိုင်းအသေးများ တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ အနားယူနိုင်မည့် သုဗ္ဗောဇရပ်များကို ကျွန်းတိုင်များအသုံးပြု၍ မြန်မာမှုလက်ရာများဖြင့် ရှေးမှုမပျက်ဆောက်လုပ်ထားသည်။

ပဉ္စမထူးခြားချက်မှာ ဇန်နဝါရီလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ရတနာပလ္လင်တော်ထက်၌ ဌာပနာထည့်သွင်းပူဇော်ခြင်း မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားနှင့် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ရတနာပလ္လင်တော်ထက်၌ ဒုတိယအကြိမ် ဌာပနာထည့်သွင်းပူဇော်ခြင်း မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံတော်တစ်ဝန်းလုံးမှ ခုနစ်ရက် သား သမီး၊ ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ၊ စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်များက ကုသိုလ်ပြုလှူဒါန်းထားသည့် အဖိုးတန်ကျောက်မျက်ရတနာ ဌာပနာတော် ကုသိုလ်ပစ္စည်းများ ဌာပနာသွင်းလှူပူဇော်နိုင်ခဲ့သည်။ သာသနာရေးဆိုင်ရာ အခမ်းအနား

ကြီးများကို ခမ်းနားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် သံဃာတော်အပါး ၉၀၀ နှင့် လူပရိသတ် ၁၂၀၀ ဝင်ဆုံနိုင်သည့် အလျား ၂၉၆ ပေ၊ အနံ ၂၁၃ ပေ၊ အမြင့် ၉၄ ပေရှိ သာသနာ့ဗိမာန် အဂ္ဂိမိပတိ ဝိသုဒ္ဓါမာဏီတော်ကြီးကို ခမ်းနားထည်ဝါစွာဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

အရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲ

ဆဋ္ဌမထူးခြားချက်မှာ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရန်အတွက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇွန်လ ၁၄ ရက် ပန့်ကရိုက်ခုံသည့်နေ့မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လ ၃၀ ရက်နေ့အထိ ရက်ပေါင်း ၁၁၁၁၊ သုံးနှစ်နှင့် ၁၆ ရက် ကြာမြင့်ခဲ့သည်။ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရေးအတွက် တန်ချိန် ၂၀၀၀၀ တန်အထိ ခံနိုင်သော အောက်ခံအမာရရှိရေး၊ တစ်နာရီလေတိုက်နှုန်း မိုင် ၁၂၀ ရှိသည့် လေပြင်းမုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုဒဏ်ခံနိုင်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမြင့်ဆုံးလှုပ်ခတ်နိုင်သည့် ရစ်ချီတာ စကေး ၈ ဒသမ ၈ အထိ မြေငလျင်ဒဏ်ခံနိုင်ရေးနှင့် လျှပ်စီးမိုးကြိုးများကြောင့် ဆင်းတုတော်ကြီး ထိခိုက်မှုမရှိစေရေးတို့အတွက် အင်ဂျင်နီယာ ရှုထောင့်မှ စနစ်တကျတွက်ချက်တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

ရင်ပြင်တော်တွင် စိမ်းစို စိုပြည်လှပသည့် မြက်ခင်းများကိုလည်း ထည့်သွင်းတည်ဆောက်ထားသည်။ ဂန္ဓကုဋ်တိုက်များကိုလည်း စကျင်ကျောက်များအသုံးပြု၍ မန္တလေးမြို့၊ အတုမရှိကျောင်းတော်၏ ပုံစံအတိုင်း အဆောင်တစ်ခုနှင့် တစ်ခု အနုလက်ရာများ လုံးဝမတူညီသည့် ၂၄ ဆောင် တည်ဆောက်ထားပြီး ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ နေပြင်းသည့်အချိန်များတွင် ဂန္ဓကုဋ်တိုက်တော်များအတွင်းမှ ဘုရားကြီးကို ဖူးမြော်ကြည့်နိုင်စေရန် တည်ဆောက်ထားသည်။ မသန်စွမ်းသူများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ ဘုရားရင်ပြင်တော်ပေါ်သို့ တက်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် စက်လှေကားကိုလည်း ထည့်သွင်းတည်ဆောက်ထားသည်။ ဘုရားကြီး

ပရိဝုဏ်တော်အတွင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ဗောဓိညောင်ပင်ကိုလည်း စိုက်ပျိုးထားသည်။

ကြည်ညိုသဒ္ဓါစိတ်တိုးပွား

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် ခုနစ်ရက်သားသမီး ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမတို့က “မာရဝိဇယ” ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို သာသနာတော်ထုံး၊ ရုပ်ပွားဆင်းတုတော်ထုံး၊ မြန်မာ့ရိုးရာထုံးများနှင့် အညီ အောင်မြင်စွာတည်ထားပူဇော်နိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါသည်။ ထူးခြားသည့် ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား တည်ထားကိုးကွယ်နိုင်သဖြင့် အများပြည်သူတို့ ဝမ်းမြောက်နေမောသာပူဇော်ကြပါသည်။ ကြည်ညိုသဒ္ဓါစိတ်များ တိုးပွားများပြားလာကြသည်။ ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက ရင်းလင်းပွဲပြုလုပ်သည့် တစ်ရက်တည်းတွင် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူအလှူရှင် ၁၀၁ ဦးက သဒ္ဓါတရားစိတ်ထက်သန်စွာဖြင့် အလှူငွေကျပ် ၁၆၁၇၇ သန်း (၁၆ ဒသမ ၁၇၇ ဘီလီယံ) လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။

အချုပ်အားဖြင့်ဆိုလျှင် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်မှုနှင့် ပတ်သက်သည့်တို့ကို နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ ရင်းလင်းပြောကြားမှုများ အရ အသေးစိတ်သိရှိခဲ့ရပါသည်။ ဤသို့ထူးခြားလှသည့် ကမ္ဘာ့အံ့ဖွယ်ကျောက်ဆစ်ရုပ်ပွားတော်တစ်ဆူ ဖြစ်လာမည့် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံး “မာရဝိဇယ” ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို အောင်မြင်စွာ တည်ထားနိုင်သည့် သာသနာတော်အကျိုးကို ထူးခြားစွာ သယ်ပိုးထမ်းဆောင်နိုင်မှုများကြောင့် အများပြည်သူတို့ မြတ်စွာဘုရားရှင်အား ကြည်ညိုရသည့် ပီတိကုသိုလ်အဟုန်များ တိုးပွားပြီး ကမ္ဘာလောကတစ်ခုလုံး ငြိမ်းချမ်းသာယာပြောမူကို ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။



ရေကြောင်း သတိပေးချက်

Campana Mythic Co.,Ltd သည် မြန်မာ-စင်ကာပူ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပင်လယ်ရေအောက် ဖိုင်ဘာကော့သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းကို ရေအောက်ကော့သယ်ယူပို့ဆောင်သည့် သင်္ဘော CS.Nusantara Explorer ဖြင့် မြန်မာအထူးသီးသန့်စီးပွားရေးဇုန်အတွင်း ကော့သယ်ကြိုးကို Rov သုံး၍ ပင်မလှိုင်းခွဲ ယူနစ်(၁) တပ်ဆင်ထားသောနေရာတွင် သောင်တူးခြင်းဖြင့် မြှုပ်နှံခြင်း ဆောင်ရွက်သွားမည့် ဧရိယာများ ဖြစ်သော မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၁၇.၃၈၂ မိနစ်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၂၂.၄၁၇ မိနစ်၊ မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၀၆.၆၃၅ မိနစ်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၂၂.၁၀၉ မိနစ် အတွင်း၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၃ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၀၇.၆၆၈ မိနစ်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၂၂.၀၅၇ မိနစ်၊ မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၀၇.၁၆၅ မိနစ်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၂၂.၄၁၃ မိနစ် အတွင်း၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၄ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၀၇.၆၆၈ မိနစ်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၂၂.၀၅၇ မိနစ်၊ မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၀၇.၁၆၅ မိနစ်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၂၂.၄၁၃ မိနစ် အတွင်း၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၅ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ

၀၇.၆၆၈ မိနစ်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၂၂.၀၅၇ မိနစ်၊ မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၀၇.၁၆၅ မိနစ် ၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၂၂.၄၁၃ မိနစ်အတွင်း၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၆ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၅ ဒီဂရီ ၂၅.၉၈၂ မိနစ်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၂၂.၉၆၅ မိနစ်၊ မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၀၇.၃၈၂ မိနစ်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၂၂.၄၁၇ မိနစ်တို့အတွင်းတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၇ ရက်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်အထိ လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ သီးသန့်စီးပွားရေးဇုန် (Myanmar Exclusive Economic Zone)အတွင်း ပင်လယ်ရေအောက်ဖိုင်ဘာ ကော့သယ် သွယ်တန်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေစဉ်ကာလအတွင်း လုပ်ငန်းများ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုမဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် အထက်ဖော်ပြပါတည်နေရာ ဧရိယာများအတွင်းအား ရေကြောင်း သတိပေးချက် (Notice to Mariners) ထုတ်ပြန်ကြေညာထားပါ၍ သင်္ဘောကြီးငယ်များ၊ ကုန်တင်စက်လှေများ၊ ငါးဖမ်းသင်္ဘောများ၊ စက်တပ် သမ္ဗန်များဖြတ်သန်းသွားလာခြင်း၊ ကျောက်ချရပ်နားထားခြင်း၊ ငါးဖမ်းဆီးခြင်းနှင့် ငါးဖမ်းကိရိယာများ ချထားခြင်းမပြုလုပ်ကြရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ဒီဇင်ဘာအိမ်ရာ၊ ချယ်ရီ(၁)လမ်း၊ အခန်းအမှတ် (၃၀၂) တိုက်အမှတ် (၁၀၉)တွင် ပါတီရုံးချုပ်တည်ရှိသော အမျိုးသားနိုင်ငံရေး အားမာန်သစ်ပါတီက နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်း ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅ အရ နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုရန် ၁၇-၇-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ယင်းသို့လျှောက်ထားရာတွင် ပါတီအမည်၊ အလံနှင့် တံဆိပ်တို့ကို ဖော်ပြပါအတိုင်း အသုံးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြလာပါသည်။ ၂။ ယင်းအဖွဲ့အစည်းက အသုံးပြုမည့် ပါတီအမည်၊ အလံနှင့် တံဆိပ်တို့ကို ကန့်ကွက်လိုက် ယခု ကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းနည်းဥပဒေ ၁၄ (ဃ) အရ အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

အမျိုးသားနိုင်ငံရေးအားမာန်သစ်ပါတီ၏ အလံပုံစံ



အမျိုးသားနိုင်ငံရေးအားမာန်သစ်ပါတီ၏ တံဆိပ်ပုံစံ



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မိသားစုများ ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈
ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့
ဝင်/ဝန်ထမ်းအရာထမ်း၊ အမှုထမ်း
မိသားစုများက မြို့နယ်များရှိ
ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့
ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံ
များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက် ရှိ
သည်။
ထိုသို့ လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ
ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီ
နယ်မြေ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်ရှိ

စိန်ရာဇာ သာသနာလင်္ကာရ
စာသင်တိုက်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်း
ဒေသကြီး၊ မုံရွာမြို့နယ်ရှိ သူရိ
ယာရာမကျောင်းတိုက်၊ ရန်ကုန်
တိုင်းဒေသကြီးစမ်းချောင်းမြို့နယ်
ရှိ ရွှေလှိုင်စာသင်တိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်
(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်ရှိ ရှင်မ
တောင်ပရိယတ္တိ စာသင်တိုက်၊
လှိုင်မြို့နယ်ရှိ ဝါယာလက်
ကျောင်းတိုက်၊ ရှမ်းပြည်နယ်
ကျိုင်းတုံမြို့နယ်ရှိ ဓမ္မောဒယ

ကျောင်းတိုက်နှင့် ဧရာဝတီတိုင်း
ဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ်ရှိ မင်္ဂလာ
အောင်မြေ ကျောင်းတိုက်တို့သို့
ဆွမ်းဆန်တော်များကို လည်း
ကောင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
မကွေးမြို့နယ်ရှိ ကျောင်းထိုင်
ဘုန်းကြီးသင်တန်းကျောင်းတိုက်၊
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဟာ
အောင်မြေမြို့နယ်ရှိ မဟာဝိသုဒ္ဓါ
ရုံတိုက်သစ်ကျောင်းတိုက်၊ အမရ
ပူရမြို့နယ်ရှိ မကျည်းတော

ကျောင်းတိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ
ကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ်ရှိ ဒေဝ
နိဗ္ဗိတာရုံကျောင်းတိုက်နှင့် ရှမ်း
ပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့နယ်ရှိ
အောင်မြေသာစည်ကျောင်းတိုက်
တို့သို့ ဆန်ကြာဆံများကို
လည်းကောင်း ဆရာတော်၊ သံဃာ
တော်များအတွက် တာဝန်ရှိသူ
များက သွားရောက်ဆက်ကပ်
လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော သဘာဝရော်ဘာထုတ်လုပ်မှုဖြစ်စေရေး ကြိုးပမ်း



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်သည် မြန်မာနိုင်ငံ ရော်ဘာစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူများအသင်း ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံပြီး ရေရှည် တည်တံ့သော တန်ဖိုးမြင့် သဘာဝရော်ဘာထုတ်လုပ်မှု ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးပြောကြား သည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ရော်ဘာစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်သူများ အသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရော်ဘာ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်တင်ပို့ခြင်းလုပ်ငန်း ဆိုင်ရာများ၊ တန်ဖိုးမြင့် ရော်ဘာထုတ်လုပ်မှု လမ်းစဉ်ဖြင့် ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် အနာဂတ်ရော်ဘာ ဈေးကွက်အလားအလာတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြသည်။

တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

က နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ရော်ဘာအခြေခံသည့် ကုန်ချောပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် တိုက်တွန်းဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများ၊ ရော်ဘာစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်သူများ၏ ရေရှည်အကျိုး စီးပွားဖြစ်ထွန်းရေးအတွက် ရေတိုရေရှည် အစီအမံ များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ချက်များ၊ ရော်ဘာ အပင်အိုများနေရာတွင် အထွက်နှုန်းမြင့်မားသော ပျိုးပင်များ အစားထိုးစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ ရော်ဘာနှင့် သားရေပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုတွင် အဆင့်မြင့်နည်းပညာ များ အသုံးပြုထုတ်လုပ်နိုင်ရေးနှင့် ရော်ဘာနှင့် သားရေပစ္စည်း အခြေခံကုန်ချောထုတ်လုပ်မှုတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု တိုးမြှင့်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

အရည်အသွေးကောင်း ရော်ဘာတင်ပို့မှု ပိုမို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရေးအတွက် ပြည်ပသို့ တင်ပို့သော ရော်ဘာများကို တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်အဖြစ် သတ်မှတ် ကုန်စည်လိုင်းကို တင်ပို့ပါက ပို့ကုန်ရငွေအပေါ် ကန့်သတ်ချက်များ ဖြေလျှော့ပေးထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မျိုးစေ့ဆိုင်ရာအမျိုးသားကော်မတီ(၂၅) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈

မျိုးစေ့ဆိုင်ရာအမျိုးသားကော်မတီ (National Seed Committee-NSC) ၏ (၂၅) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ မျိုးစေ့ဆိုင်ရာအမျိုးသား ကော်မတီ (NSC) ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ တင်ထွဋ်နှင့် NSC ကော်မတီဝင်များ၊ သီးနှံကျွမ်းကျင် မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ (Technical Working Group) များမှ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များနှင့် မျိုးစေ့ ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ ကော်မတီ (Technical Seed Committee) တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြ သည်။

အစည်းအဝေးတွင် မျိုးစေ့ဆိုင်ရာအမျိုးသား ကော်မတီ(NSC) ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးက မျိုးစေ့ ဆိုင်ရာ၊ မြေဩဇာဆိုင်ရာ တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ များ၊ ညွှန်ကြားချက်များသည် သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း စဉ် ကွင်းဆက်တစ်လျှောက်တွင် စနစ်တကျဖြင့် အဆင်ပြေချောမွေ့စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ တောင်သူ လယ်သမားအခွင့်အရေးကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုး စီးပွားမြှင့်တင်ရေးအတွက် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းဆောင်ရွက် ထားခြင်းအပေါ် လယ်ယာကဏ္ဍတွင် ပါဝင်ပတ်သက်

သူအားလုံးထဲထဲဝင်ဝင် သိရှိနားလည်ပြီး တိတိကျကျ လိုက်နာကျင့်သုံးရေး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ကြရန်လိုကြောင်း၊ အလားတူ မျိုးကောင်းများ ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေးနှင့် မျိုးသန့်များ တွင်ကျယ်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရန် သုတေသနကဏ္ဍနှင့် နည်းပညာ ပြန့်ပွားရေးကဏ္ဍ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပုဂ္ဂလိကနှင့် တောင်သူလယ်သမားများ ပူးပေါင်း၍ ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ၏ မျိုးစေ့ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက် နိုင်ရေးကြိုးပမ်းသွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။

အထွက်နှုန်းနှင့် အရည်အသွေး ကောင်းမွန်သော မျိုးစေ့များကို တောင်သူများ ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် လိုအပ်သည့်အချိန်တွင် လိုအပ်သည့်ပမာဏကို လွယ်ကူစွာ ဝယ်ယူရရှိနိုင်ရေးအတွက် ပြည်တွင်း မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်မှုပိုမိုဖွံ့ဖြိုးလာရေးနှင့် မျိုးစေ့ကဏ္ဍ တွင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးတက်ဝင်ရောက် လာရေးကို စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာနက အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ မျိုးစေ့ဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီအနေဖြင့် မျိုးသစ် များမှတ်ပုံတင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ မျိုးသစ် အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ရရှိပြီးသော မျိုးများကို တင်သွင်းဖြန့်ဖြူး တင်ပို့ခြင်းလုပ်ငန်းများ လွယ်ကူ



လျင်မြန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် မျိုးစေ့စီးပွားရေး လုပ်ငန်း နယ်ပယ်အတွင်း မသမာမှုများ ကာကွယ်နိုင် ရေးအတွက် မျိုးစေ့ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် အညီ စိစစ်ထိန်းကျောင်းကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိသည်။

သီးနှံကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့များ (Technical Working Group) နှင့် မျိုးစေ့ကျွမ်းကျင်မှု ဆိုင်ရာကော်မတီ (Technical Seed Committee) တို့၏ အဆင့်ဆင့် စိစစ်တင်ပြချက်များကို အခြေခံ ကာ မျိုးစေ့ဆိုင်ရာအမျိုးသားကော်မတီ (NSC) အနေဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအထိ လယ်ယာ

သီးနှံ ၆၃၂ မျိုး၊ ဥယျာဉ်ခြံသီးနှံ ၇၄၆ မျိုး၊ စက်မှု သီးနှံ ၁၂၇ မျိုးနှင့် မိဘမျိုးလိုင်း ၁၇၅ စုံ စုစုပေါင်းမျိုးသစ် မျိုးပြား ၁၆၁၄ မျိုးအတွက် မျိုးသစ်အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်များ ထုတ်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့ အစည်းအဝေးတွင် သီးနှံ ရှစ်မျိုး၏ မျိုးသစ်မျိုးကွဲ ၂၉ မျိုး၊ အချက်အလက်အပြည့်အစုံဖြင့် စုစည်းတင်ပြ ရမည့် သီးနှံ ၁၁ မျိုး၏ မျိုးကွဲ ၃၁ မျိုးနှင့် မိဘမျိုးလိုင်း ၁၂ စုံ စုစုပေါင်းမျိုးသစ်မျိုးကွဲ ၇၁ မျိုးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မျိုးသစ်အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် ထုတ်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်မြို့၌ ဟိုတယ်ဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုအခြေခံသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်



ပြည် ဇူလိုင် ၁၈

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ က ကြီးမှူးကျင်းပသည့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ခရီးသွား လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေ ရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်သော ဟိုတယ်ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှု

အခြေခံသင်တန်းများ ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း က ပြည်မြို့ သီရိခေတ္တရာ ရတနာ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးက သင်တန်းဖွင့် အမှာစကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဒေသ

ဖွင့်လှစ်ရာတွင် အခြေခံဧည့်ကြို သင်တန်း၊ အခြေခံအစားအစာနှင့် အပျော်ယမကာ ဝန်ဆောင်မှု သင်တန်းနှင့် အခြေခံအိမ်ခန်း ဆောင် ထိန်းသိမ်းရေးသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းသင်တန်း များသို့ ဒေသတွင်း ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွား ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းရှင် များအပါအဝင် သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၁၅၆ ဦး တက်ရောက်ကြကာ သင်တန်း တွင် ရန်ကုန်မြို့မှ ဝါရင့်ကျွမ်းကျင် ပညာရှင် နည်းပြဆရာများက နိုင်ငံတကာ စံနှုန်းများဖြင့် အဆိုပါ ကဏ္ဍအလိုက် ဝန်ဆောင်မှုပညာ ရပ်များကို သင်တန်းကာလ ၁၀ ရက်အတွင်း တစ်ရက်လျှင် သင်တန်းချိန် ခြောက်နာရီကြာ စာတွေ့လက်တွေ့ စနစ်တကျ သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ညောင်တုန်းမြို့၌ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

ညောင်တုန်း ဇူလိုင် ၁၈

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်းမြို့နယ်၌ မြို့နယ်စည်ပင် သာယာရေးအဖွဲ့၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ငွေလုံးငွေရင်းအသုံး စရိတ်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော အမှတ်(၅) ရပ်ကွက် စာတိုက်လမ်း ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းတွင် တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။

အဆိုပါ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို အရည်ပေ ၇၀၀၊ အကျယ် ၁၆ ပေ၊ ဒု ရှစ်လက်မဖြင့် Emerald Delta ကုမ္ပဏီက တာဝန် ယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံရေးကော်မတီ (၂/၂၀၂၃) လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈

၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း စီမံညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ (ငွေလုံးငွေရင်း) (၁/၂၀၂၃) နှင့် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း စီမံရေးကော်မတီ (၂/၂၀၂၃) လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးတွင် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမျိုးသန့်က နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သော နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ စနစ်တကျ ဖြစ်စေရေး၊ သတ်မှတ်ချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ အရည်အသွေးပြည့်မီရေး၊ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေများ လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေး၊ အသုံးစရိတ်များ ဟန်ချက်ညီညီဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသော အဆောက်အအုံများ ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်းနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ညွှန်ကြားချက်များ၊ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း



စည်းကမ်းများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေးတို့အတွက် ပြည်ထောင်စုအဆင့် ဗဟိုအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ယနေ့အစည်းအဝေးကို ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

ခန့်မှန်းခြေစာရင်းများ တွက်ချက်ရာတွင် ကွဲလွဲချက်များ မရှိစေရေး သတ်မှတ်ချက်အတိုင်း မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြစ်အောင် စီမံခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နည်းပညာပိုင်းနှင့် ဒီဇိုင်းပုံစံများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အကုန်အကျသက်သာစေရန်နှင့် စံချိန်စံညွှန်းပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ အရည်အသွေးပြည့်မီစွာဖြင့် သတ်မှတ်အချိန်မီပြီးစီးရေး ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

စစ်ကိုင်းပညာရေးတက္ကသိုလ်တွင်(၇၆)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် ဟောပြောပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈

ဇူလိုင် ၁၉ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၆) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ်ဟောပြောပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် စစ်ကိုင်းပညာရေးတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင့်သဘင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဟောပြောပွဲသို့ ပါမောက္ခချုပ်၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်(သင်တန်း)၊ ပါမောက္ခ(ဌာနမှူး)များ၊ စီမံအရာရှိများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် စစ်ကိုင်းပညာရေးတက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာမြတ်မြတ်သော်က “အာဇာနည်နေ့ဒို့မမေ” ဆိုသည့်အတိုင်း လက်ရုံးရည်၊ နှလုံးရည် ပြည့်ဝစွာဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသော အာဇာနည်သူရဲကောင်းများ၏သမိုင်းနှင့် လေ့လာမှတ်သားသင့်သည့် အကြောင်းများကို ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာစာဌာနမှ ပါမောက္ခ(ဌာနမှူး) ဒေါက်တာမောင်မောင်ဆွေက “အာဇာနည်စိတ်ထား လူ့စွမ်းအား” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ သမိုင်းဌာနမှ ပါမောက္ခ(ဌာနမှူး) ဒေါက်တာမြင့်ထွန်းဦးက “အာဇာနည်တို့၏ဘဝနှင့် အနာဂတ်မျှော်မှန်းချက်” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း အသိပညာပေးဟောပြောကြသည်။

ထို့နောက် ပါမောက္ခချုပ်က (၇၆)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်ဟောပြောပွဲတွင် ဟောပြောပေးခဲ့သူ ပါမောက္ခနှစ်ဦးကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် ချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် ပါမောက္ခချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက စစ်ကိုင်းပညာရေးတက္ကသိုလ်တွင် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံး၊ ကဗျာနှင့် ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

သတင်းစဉ်



လွိုင်ကော်မြို့၌ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်ဝန်ထမ်းများအား ချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဆန်၊ ဆီ ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ



လွိုင်ကော် ဇူလိုင် ၁၈
ကယားပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့က မယ်စုမြို့နယ်နှင့် ရွာသစ်မြို့များမှ လွိုင်ကော်မြို့သို့ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်ရောက်ရှိလာပြီး တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော ဝန်ထမ်းများအား ချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဆန်၊ ဆီ ပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့

မွန်းလွဲပိုင်းက ကယားပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ဦးစော်မျိုးတင်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် နယ်မြေဒေသ အခြေအနေအရ လွိုင်ကော်မြို့သို့ ယာယီတိုက်ပွဲ

ရှောင်ရောက်ရှိပြီး တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော ဝန်ထမ်းများ၏ နိုင်ငံဝန်ထမ်းဝိသေသဖြင့် တာဝန်ကျေပွန်မှု၊ သစ္စာရှိမှုများကို အသိအမှတ်ပြုကြောင်း၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ၏ လိုအပ်ချက်များကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ

ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေကြောင်း၊ နယ်မြေဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဌာနဆိုင်ရာများက လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူများနှင့် အတူလက်တွဲ၍ ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များက မယ်စုခရိုင်၊ မြို့နယ်နှင့် ရွာသစ်မြို့များမှ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်ရောက်ရှိလာပြီး လွိုင်ကော်မြို့တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော ဝန်ထမ်းများအား ချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဆန်၊ ဆီများ ပေးအပ်ကြသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

လှည်းကူးမြို့နယ်၌ လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပ

လှည်းကူး ဇူလိုင် ၁၈

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူးမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက လူငယ်လူရွယ်များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဗဟုသုတများ တိုးပွားစေရန်၊ နိုင်ငံသားကောင်းရတနာများ တိုးပွားစေရန်ရည်ရွယ်၍ လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက မေဃဝတီ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မေဃဝတီ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းမှ လက်ထောက်ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ဝင်းဝင်းအေးက အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်အေးအေးနွဲ့က လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြို့နယ်စာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မင်းညွန့်က အာဇာနည်နေ့ဖြစ်ပေါ်လာပုံ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်အကြောင်း၊ စာဖတ်ခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးများနှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာပေး



ဟောပြောသည်။
ထို့နောက် အသိပညာပေးဟောပြောပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသော ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ပြသထားသော သုတ/ရသ၊ စာအုပ်၊ စာစောင်များနှင့် အသိပညာပေးနံရံကပ်စာစောင်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

PDF Game ဆော့ကစားခြင်းကြောင့် ဥပဒေအရ အရေးယူခံရနိုင်သည်

အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည့် PDF အဖွဲ့များအား တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ထောက်ပံ့ပံ့ပိုးခြင်းစေရန် လူငယ်လူရွယ်များ၏ မသိစိတ်များအတွင်း တပ်မတော်အပေါ် အထင်အမြင်လွဲမှားစေရန်နှင့် တော်လှန်လိုစိတ်တိုးပွားလာစေရန် စသည့်ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် NUG၊ CRPH လက်အောက်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများက PDF Game Application များ တီထွင်ဖန်တီးအသုံးပြုလျက် ရှိကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည့်အတွက် PDF Game ဆော့ကစားခြင်းသည် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား ထောက်ပံ့ခြင်းဖြစ်၍ ဥပဒေအရ အရေးယူခံရနိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

အမုန်းစကားကို ဆန့်ကျင်ကြ၊ တားဆီးကြရမည်

လူမျိုး၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာ၊ ကျား/မ(သို့မဟုတ်) မည်သူမည်ဝါဖြစ်သည်ဆိုသည့် အကြောင်းအရာ တို့အပေါ်အခြေပြု၍ လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး(သို့မဟုတ်) လူအုပ်စုတစ်စုကို မျှတမှုမရှိစွာ ဝေဖန်သည့် (သို့မဟုတ်) မလိုမုန်းထားမှုကို ဖော်ပြသည့် ဆက်ဆံမှု တစ်မျိုးမျိုးကို ရည်ညွှန်းပြီး အကြမ်းဖက်ရန် လှုံ့ဆော်ခြင်းသည် အမုန်းစကားပင်ဖြစ်သည်။

စေပြီး ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာနေထိုင်ရန်နှင့် ငြိမ်းချမ်းပြီး ညီညွတ်သည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းတည်ဆောက်ရန် မျှော်မှန်းချက်တို့ကို ထိခိုက်စေသည့်အပြင် အကျင့်စာရိတ္တကိုလည်း ထိပါးစေသည်။

သို့ဖြစ်၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် အမုန်းစကားများကို ရှုတ်ချရန်နှင့် တားဆီးရန် စီမံဆောင်ရွက်ရမည်။ အမုန်းစကားဆန့်ကျင်သည့် လှုပ်ရှားမှုများတွင် အားလုံး ပါဝင်ရန်နှင့် ပံ့ပိုးအားပေးရမည်။

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့်ဆက်နွှယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့်ပုဒ်မ ၅၅၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှ တစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း ၂၀၂၃ ခုနှစ်ဇူလိုင် ၁၇ ရက်၌ အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် "Aung Chit Phy" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့ (၂)ရပ်ကွက် နေ အောင်ချစ်ဖြိုးအား မွန်းလွဲ ၂ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် မြင်းခြံနယ်မြေရဲစခန်း၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်နွှယ်နေသော အဖွဲ့

အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့သို့ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

- ပြည်သူအတွက်ဟု သုံးနှုန်း၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ အပါအဝင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့ကိုသတ်ဖြတ်၊ လုယက်ခြင်းကို CRPH၊ NUG၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်နေသည်။
- ခြိမ်းခြောက်၊ လူသတ်၊ အဖျက်အမှောင့်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသည့် CRPH၊ NUG၊ PDF အကြမ်းဖက်သမားများကို အားပေးမှု၊ ထောက်ခံမှု၊ ကူညီထောက်ပံ့မှုမပြုခြင်းသည် ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။
- ယင်းတို့၏ လက်နက်/ခဲယမ်း ကိုင်တွယ်သယ်ဆောင်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်သမားတို့၏ သတင်းကို လျှို့ဝှက်ပေးပို့ခြင်းသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

အစည်းအဖွဲ့များ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

နွားထိုးကြီးမြို့နယ်အတွင်း တောင်သူများအား သွင်းအားစုမြေဩဇာများ ပေးအပ်ပွဲကျင်းပ

နွားထိုးကြီး ဇူလိုင် ၁၈

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ နွားထိုးကြီးမြို့နယ်အတွင်း ရွှေပြည်သာ လယ်ယာနှင့် အထွေထွေစီးပွားရေး သမဝါယမအသင်းက အသင်းသား တောင်သူများအား သွင်းအားစုမြေဩဇာများ ပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဘုံသာကျေးရွာ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါပေးအပ်ပွဲတွင် နွားထိုးကြီးမြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်သွယ်သွယ်နိုင်နှင့် မြို့နယ်သမဝါယမအသင်း စု ဥက္ကဋ္ဌ တို့က သမဝါယမကန်ထရိုက်လယ်ယာစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် ရွှေပြည်သာလယ်ယာနှင့် အထွေထွေစီးပွားရေးသမဝါယမအသင်းရှိ အသင်းသား ၆၁ ဦးအား စပါးစိုက်ဧက ၁၆၅ ဧကအတွက် တစ်လျှင် ငွေကျပ် နှစ်သိန်း နှုန်းနှင့်ညီမျှသော သွင်းအားစုများဖြစ်သည့် စမ်းဝတီသဘာဝမြေဩဇာနှင့် ပုလဲမြေဩဇာများကို အသင်းသားတောင်သူများ စိတ်ကြိုက်ဝယ်ယူ၍ လက်ဝယ်အရောက်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) တန့်ယန်းမြို့နယ်တွင် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာနပိုင် အဆင့်မြင့် RC နှစ်ထပ် ဈေးရုံသစ်ကြီး တည်ဆောက်နေမှုကို ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်လွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ ဇူလိုင် ၁၇ ရက်က ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

မင်းလွင်ဦး(ပြန်/ဆက်)

သထုံမြို့နယ်၌ အသိပညာပေးဟောပြောခြင်း၊ နံရံကပ်စာစောင်ပြသခြင်းများ ဆောင်ရွက်

သထုံ ဇူလိုင် ၁၈

မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ်တွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် အသိပညာပေးဟောပြောခြင်း၊ စာဖတ်စွမ်းရည်၊ ကဗျာရွတ်၊ ပုံပြောပြိုင်ပွဲများနှင့် နံရံကပ်စာစောင်ပြသခြင်းတို့ကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းက သိမ်ကုန်းရပ်ကွက် ဘုရားကြီးတောင်ဘက် အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်း၌ ပြုလုပ်သည်။

အခမ်းအနားတွင် ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးအေးစိုးက အမှာစကား ပြောကြားပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက အာဇာနည်နေ့ဖြစ်ပေါ်လာပုံ သမိုင်းကြောင်းနှင့် ဗဟုသုတတိုးပွားရေးအတွက် စာပေများကို လေ့လာဖတ်ရှုကြခြင်းဖြင့် အနာဂတ်ကာလ၌ အသိပညာကြွယ်ဝသည့် နိုင်ငံသားကောင်းများ ဖြစ်လာနိုင်ရေးတို့ကို ဟောပြောဆွေးနွေးပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက စာဖတ်စွမ်းရည်၊ ပုံပြောပြော၊ ကဗျာရွတ်ဆိုခြင်းတို့ကို ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

အဆိုပါအသိပညာပေးလုပ်ငန်းတွင်ကလေးများအသိပညာတိုးပွားရေး



ကုန်သွယ်/စီးပွား

ပခုက္ကူကုန်စည်ဒိုင်၌ ပဲမျိုးစုံ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိ

မကွေး ဇူလိုင် ၁၈
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူကုန်စည်ဒိုင်တွင် ဇူလိုင်လအတွင်း ပဲမျိုးစုံ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိပြီး အိတ်ရေ ၄၀၀ ခန့် တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ကုလားပဲအုပ်စုအနေဖြင့် ဇူလိုင်လအတွင်း အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိပြီး အိတ်ရေ ၄၀၀ ခန့် တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အိတ်ရေ ၄၀၀ ခန့် တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ကုလားပဲအုပ်စုအနေဖြင့် ဇူလိုင်လအတွင်း အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိပြီး အိတ်ရေ ၄၀၀ ခန့် တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းအရင်းအမြစ် - စီးပွား/ကူးသန်း

မြဝတီကုန်သွယ်ရေးဇုန်၏ ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈
မြဝတီကုန်သွယ်ရေးဇုန်မှ ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇူလိုင် ၁၁ ရက်မှ ၁၄ ရက် ထိ ပို့ကုန်တင်ပို့မှုအနေဖြင့် ပြောင်း၊ ကြက်သွန်နီ၊ ရေထွက်ကုန်များဖြစ်သည့် ပုစွန်၊ ငါးခွေးလျှာ၊ ငါးကြင်းတို့အပြင် ဂေါ်ဖီထုပ်၊ ငရုတ်၊ မကျည်းသီး (အစေ့ပေါ့)၊ ဂျင်းခြောက်နှင့် CMP ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် အမျိုးသား/အမျိုးသမီး အဝတ်အထည်များ တင်ပို့နိုင်ခဲ့သည်။

မူများတွင် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ သွင်းကုန်ပစ္စည်းများအနေဖြင့် တိရစ္ဆာန်အစားအာဟာရ၊ ကာဗိုနိတ်၊ အဝတ်အထည်၊ စာရေးကိရိယာ၊ ကားအပိုပစ္စည်း၊ ဆိုင်ကယ်အပိုပစ္စည်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်း၊ စားသောက်ကုန်၊ ဖိနပ်၊ သစ်သီး၊ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ အိမ်သုံးပစ္စည်း၊ တိရစ္ဆာန်အရောင်၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်း၊ စက်ရုံသုံးပစ္စည်း၊ စက်နှင့် စက်ပစ္စည်းကိရိယာများ၊ ဆေးဝါး၊ Packing Material၊ အိမ်သုတ်ဆေး၊ ကုန်ကြမ်းပစ္စည်း၊ ယန္တရားစက်ပစ္စည်းများ၊ ငါးဖမ်းပစ္စည်း၊ LPG (ဓာတ်ငွေ့ရည်)နှင့် အလှကုန်ပစ္စည်းတို့ တင်သွင်းခဲ့သည်။



ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဆန်းလင်းဦးက ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များက လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်စွက်ရင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်

မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများစီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ အစည်းအဝေးနှင့် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

ထားဝယ် ဇူလိုင် ၁၈
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ၏ (၅/၂၀၂၃) ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးနှင့် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ (၅/၂၀၂၃) လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ထားဝယ်မြို့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဂရုတစိုက် ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုအပ်ပြီး သက်ဆိုင်ရာ ကော်မတီများအနေဖြင့် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ အပြင် အခြားနည်းသုံးစွဲခွင့်များကိုလည်း လေးနက်စွာဆောင်ရွက်ပေးကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ပုစွန်မွေးမြူရေးအနေဖြင့် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေရရှိသည်အထိ အဆင်ပြေလာပြီး အကျိုးအမြတ်ရရှိမှုလည်း များပြားလာကြောင်း၊ မွေးမြူရေးကတစ်ဆင့် ကျွမ်းကျင်မှုဖြစ်လာပြီး တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ပုစွန်ကန်ကို အနည်းဆုံးကန် ၅၀၀ အထိတိုးချဲ့ရန် စီစဉ်ထားရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

ကုမင်းကုန်စည်ပြပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ လုပ်ငန်းရှင်များပါဝင်ပြသနိုင်ရေး ဖိတ်ခေါ်ဆွေးနွေး



ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၈
တရုတ်နိုင်ငံ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ယူနန်ပြည်နယ်အစိုးရတို့ပူးပေါင်း၍ (၇)ကြိမ်မြောက် တရုတ်-တောင်အာရှကုန်စည်ပြပွဲနှင့် (၇)ကြိမ်မြောက် တရုတ်-သွင်းကုန် ကုန်စည်ပြပွဲကို ကုမင်းမြို့ Dianchi International Convention and Exhibition Center ၌ ဩဂုတ် ၁၆ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

၁၇ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် လမ်းမတော်မြို့နယ် မင်းရဲကျော်စွာလမ်းရှိ ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ်သို့ လာရောက်၍ ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဝင်းစည်သူ၊ တွဲဖက်အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးမျိုးသန့်တို့နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။

လူသုံးကုန်ထုတ်လုပ်မှု နည်းပညာသင်တန်းဖွင့်

ပေါက်ခေါင်း ဇူလိုင် ၁၈
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင်အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနက ကြီးမှူးကျင်းပသော လူသုံးကုန်ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာ ပေးသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ် ငါးခွေအိုင်ကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ပြုလုပ်ရာ ပြည်ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဒုတိယခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်နိုင် တက်ရောက်၍ အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။



တွင် အဝတ်လျှော်ဆပ်ပြာရည်၊ ရေချိုးဆပ်ပြာရည်၊ ပန်းကန်ဆေးဆပ်ပြာရည်၊ လက်ဆေးဆပ်ပြာရည်၊ ဘက်စုံသုံးဆပ်ပြာရည်၊ ခေါင်းလျှော်ရည် အမျိုးမျိုး၊ ဆပ်ပြာခဲအမျိုးမျိုးနှင့် ဆပ်ပြာခရင်(မ်)ထုတ်လုပ်နည်းများကို သင်တန်းနည်းပြဆရာ ဆရာမများက သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၁၅ဦး တို့အား စာတွေ့၊ လက်တွေ့ ၁၀ ရက်ကြာ သင်ကြားပို့ချပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စားသောက်ကုန်များ ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ရောင်းချပေး

ပန်းတောင်း ဇူလိုင် ၁၈
တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ပန်းတောင်းတပ်နယ်မှ အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့တို့နှင့် ပူးပေါင်း၍ စားသုံးသူပြည်သူများ ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ဝယ်ယူနိုင်ရေးအတွက် ဥသျှစ်ပင်မြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းရှေ့၌ ဈေးဆိုင်ခန်းများ ဖွင့်လှစ်ကာ ယနေ့နံနက် ၇ နာရီက စတင်ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

ကြေးမုံသတင်းစာ စာဖတ်ပရိသတ်များ စာပေရသစုံ ခံစားဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကဏ္ဍကို ဖော်ပြပေးလျက်ရှိရာ စာရေးဆရာ မောင်မောင်ဖြူ၏ “နွေဦးကာလ မြူထသောခါ” အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကို အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့နှင့် သောကြာနေ့တို့တွင် ဖော်ပြပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၁၀-၇-၂၀၂၃ ရက်မှအဆက် [၂၆]



မြို့နယ်လုံခြုံရေးနှင့် အုပ်ချုပ်မှု ကော်မတီအဖွဲ့၏ တည်ရာအဆောက်အအုံခန်းမ၌ လ အ က အဖွဲ့ဝင်လူကြီးများ၊ ထန်းပိုင်ရှင်များ၊ ထန်းသမားများသည် စုံစေ့သလောက်ရောက်ရှိနေကြပြီ ဖြစ်၏။ ထန်းပိုင်ရှင်များဘက်မှ ဦးမြ မောင်၊ ဦးမြို့တို့ခေါင်းဆောင်ကာ အခြား ထန်းပိုင်ရှင် ဆယ့်ငါးဦးခန့်နှင့် ၎င်းတို့နှင့် နီးစပ်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်အချို့ပါ ရောက်ရှိနေကြ လေသည်။

ကျွန်တော်၏ ပဋိပက္ခဖျေရှေးကို မည်သို့ မည်ပုံ ရှင်းလင်းပေးပါမည်နည်းဟု စိတ်ဝင်စားနေကြသည်။ အထူးသဖြင့် မြို့လူထုက ပို၍စိတ်ဝင်စားနေကာ အချို့ကဆိုလျှင် လာရောက်၍ပင် နားထောင် ကြသဖြင့် ရုံးခန်းမဆုံ၍ အပြင်သစ်ပင် ရိပ်များအောက်မှ နားထောင်နေကြ ရသည်။

ပြဿနာကို ပြေလည်အောင် ဖြေရှင်းနိုင် မှာမို့ပါ။ ဒါပါပဲ။ ကျွန်တော် ပြောချင်တာ ကာ၊ ကဲ၊ ကဲ၊ ထန်းပိုင်ရှင်များဘက်က စပြီးတော့ အကျိုးအကြောင်းကို တင်ပြ ပါ”

ကိုအေးဆွေတို့ ထန်းသမားများဘက် တွင်လည်း အာမခံဖြင့် ထုတ်ထားသော ဖမ်းဆီးခြင်း ခံခဲ့ရသည့် ဦးဖိုးခ၊ ဦးစံကျော်၊ ကိုမောင်ပု၊ ကိုဆယ်ရင်စသော ထန်းသမား တို့အပြင် စုပေါင်းထန်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့မှ ကျန် အမှုဆောင်အားလုံးတို့လည်း လိုက်ပါလာကြသည်။ အခြား နီးစပ်ရာ ထန်းသမားများကလည်း မည်ကဲ့သို့ ဖျန်ဖြေရှင်းလင်းပေးမည်ကို ကိုယ်တိုင် ကိုယ်ကျ နားထောင်လိုကြသဖြင့် လိုက်ပါလာကြရာ အားလုံး ထန်းသမား များသည် လေးငါးဆယ်လောက် ရှိလေသည်။ ထို့ပြင် ၎င်းတို့နှင့် နီးစပ်ရာ စိတ်ဝင်စားသူတို့ကလည်း နားထောင် ရန် ရောက်ရှိနေရာ ရုံးခန်းမကြီးတစ်ခု လုံးမှာ ပြည့်လျှံသွားတော့သည်။

လအက ဥက္ကဋ္ဌ သူနေရာသို့ ပြန်ထိုင် လိုက်လျှင် ထန်းပိုင်ရှင်များသည် လှုပ်လှုပ် ရွရွ ဖြစ်သွား၏။ ခန်းမကြီးတစ်ခုလုံးရှိ လူများလည်း တိတ်ဆိတ်၍ သွားကာ ထန်းပိုင်ရှင်များဘက်သို့ အာရုံပြုလိုက် ကြသည်။ ထိုစဉ် ဦးမြောင်သည် နေရာ မှ ထလိုက်သည်။

ယင်းသို့လ အ က ရုံးခန်း၌ ထန်းသမား များနှင့် ထန်းပိုင်ရှင်များ ရောက်ရှိနေ ကြခြင်းမှာ ထန်းသမားများ အဖမ်းခံရ ခြင်းကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ကိုအေးဆွေတို့ က ဆရာကြီးဦးလှဒင်နှင့် တိုင်ပင်ပြီး မြို့နယ် လ အ ကရုံးသို့ တိုင်ကြားခြင်း ကြောင့်ဖြစ်လေသည်။ ၎င်းနှင့် တစ်ပြိုင် တည်းလည်း တိုင်ကြားစာမိတ္တူများကို ခရိုင်၊ တိုင်း၊ ဗဟို လအကနှင့် တော်လှန် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးနေဝင်း ထံသို့ပါ ပေးပို့ တိုင်ကြားလေသည်။ ထို့ပြင် သတင်းစာတိုက်များသို့လည်း သတင်းအဖြစ် မိတ္တူများပေးပို့ကြ လေရာ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေး နေ့စဉ် သတင်းစာကြီးများတွင် ကိုအေးဆွေတို့ ထန်းသမား ထန်းပိုင်ရှင်ပဋိပက္ခကြီးမှာ သတင်းအဖြစ် ဟိုးလေးတကျော်ကျော် ပါရှိလာလေသည်။

“ဒီလိုပါ ခင်ဗျာ၊ ကျွန်တော်ရဲ့ ထန်း လှည့်ဘက်ဖြစ်တဲ့ ကိုဖိုးခဟာ ကျွန်တော် တို့ မိဘ ယောက္ခမများလက်ထက်က စပြီး အခု ကျန်တော်လက်ထက်ထိ ထန်းလှည့်ဘက် ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ထန်း လှည့်ကိုလည်း သုံးလှည့်တစ်လှည့်အဖြစ် နဲ့ နှစ်ဦးသဘောတူပေးယူပြီး ထန်းတက် စေခဲ့ပါတယ်။ အဲဒါဟာ ခုချိန်ထိပါပဲ။ ဒါပေမဲ့ အခု ထိုဦးကစပြီး ကိုဖိုးခဟာ သူ့သဘောနဲ့သူ ထန်းလှည့်သုံးလှည့် တစ်လှည့် (သုံးစု တစ်စု) ကနေပြီး ငါးလှည့်တစ်လှည့် (ငါးစု တစ်စု) အဖြစ် သာ ပေးပါတော့တယ်။ ဒါကို ကျွန်တော် က သဘောမတူပါဘူး။ ကျွန်တော်ရဲ့ အကျိုးစီးပွားကို ထိခိုက်ပါတယ်။

ထိုကြောင့်လည်း ကျောက်ပန်းတောင်း မြို့နယ်နှင့် မြို့တစ်မြို့လုံးကပါ ကိုအေး

‘မြို့နယ်လုံခြုံရေးနှင့် အုပ်ချုပ်မှုကော်မတီအဖွဲ့၏ တည်ရာအဆောက်အအုံခန်းမ၌ လ အ က အဖွဲ့ဝင်လူကြီးများ၊ ထန်းပိုင်ရှင်များ၊ ထန်းသမားများသည် စုံစေ့သလောက် ရောက်ရှိနေကြပြီဖြစ်၏။ ထန်းပိုင်ရှင်များဘက်မှ ဦးမြောင်၊ ဦးမြို့တို့ခေါင်းဆောင်ကာ အခြားထန်းပိုင်ရှင် ဆယ့်ငါးဦးခန့်နှင့် ၎င်းတို့နှင့်နီးစပ်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်အချို့ပါ ရောက်ရှိနေကြလေသည်။ ကိုအေးဆွေတို့ ထန်းသမားများဘက်တွင်လည်း အာမခံဖြင့်ထုတ်ထားသော ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည့် ဦးဖိုးခ၊ ဦးစံကျော်၊ ကိုမောင်ပု၊ ကိုဆယ်ရင်စသော ထန်းသမားတို့အပြင် စုပေါင်းထန်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့မှ ကျန်အမှုဆောင်အားလုံးတို့လည်း လိုက်ပါလာကြသည်။ အခြားနီးစပ်ရာ ထန်းသမားများကလည်း မည်ကဲ့သို့ဖျန်ဖြေရှင်းလင်းပေးမည်ကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ နားထောင်လိုကြသဖြင့် . . .’

ဒါကြောင့် သုံးလှည့် တစ်လှည့် (သုံးစု တစ်စု)သာ ပေးပါလို့ ကိုဖိုးခကို ခေါ်ပြော ပါတယ်။

မပြုနိုင်ပါဘူးလို့ ဆိုထားပါတယ်။

“ဒါပေမဲ့ ကိုဖိုးခဟာ ပြောမရပါဘူး။ အဓမ္မပု ငါးစုတစ်စုအဖြစ်သာ ဆက်ပေး နေပါတယ်။ ဒီလို ငါးစုတစ်စုသာ ဆက်ပေး နေရင် ကျွန်တော်ဟာ မကျေနပ်ပါဘူး။ ထန်းလှည့်ဘက်ကနေပြီး ဖယ်ပေးပါလို့ အကြောင်းကြားပါတယ်။ ဒါလည်း မရဘူး။ အဓမ္မ ကျူးကျော်တက်ပြီး ကျွန်တော့်ရဲ့ ထန်းပင်များမှ ထန်းသီး၊ ထန်းခိုင်၊ ထန်းရည်၊ ထန်းရွက်များကို တိတ်တဆိတ် ခိုးယူသုံးစွဲနေပါတယ်။

“သည်နေရာမှာ တစ်ခါ ၁၉၆၃ ခုနှစ် မတ်လထဲက ပြဋ္ဌာန်းလိုက်တဲ့ ၁၉၆၃ ခုနှစ် သီးစားချထားရေးဥပဒေကို ထပ်မံပြီးတော့ ကိုးကားလိုပါတယ်။ ဘယ်လိုလဲဆိုရင် အဲသည်ဥပဒေရဲ့ ပုဒ်မ ၁၅ က ဟောသည်လို ဆိုထားပါတယ်။ “၁၉၅၃ ခုနှစ် သီးစားချထားရေး အက်ဥပဒေကို ဤဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းလိုက် သည်။ ထိုသို့ ရုပ်သိမ်းလိုက်သည့်အခါ ၁၉၅၃ ခုနှစ်သီးစားချထားရေး အက်ဥပဒေ အရ ဆောင်ရွက်ပြီးခဲ့သော ကိစ္စများ မပျက်ပြယ်စေရ”လို့ ဆိုထားပါတယ်။

“ဒါတင်လား၊ မဟုတ်သေးပါဘူး။ ကျွန်တော်မသိဘဲနဲ့ ကျွန်တော်ခွင့်ပြု ချက် မရဘဲနဲ့ စုပေါင်းထန်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဆိုလား၊ ဘာဆိုလား။ အဲဒါအဖွဲ့ကို သူ့သဘောတစ်ခုတည်းနဲ့ လွှဲပြောင်းချ ထားပြီး တက်နေပါတယ်။ ခိုးယူသုံးစွဲမြဲ သုံးစွဲနေပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော် ပိုင် မြေပိုင်မှာပေါက်နေတဲ့ ကျွန်တော် ပိုင် ထန်းပင်များကို ပိုင်ရှင်မသိဘဲ ခွင့်ပြုချက်မရဘဲ အဓမ္မ ကျူးကျော်တက် ပြီး ခိုးယူသုံးစွဲနေတဲ့အတွက် ရာဇဝတ် ကြောင်းအရ တိုင်ကြားရခြင်းပါခင်ဗျား”

ဦးဖိုးခသည် တရားရေးဌာနမှ ရောင်းချ သည့် “၁၉၆၃ ခုနှစ် သီးစားချထားရေး အက်ဥပဒေ”ဟူသော ပုံနှိပ်စာရွက်ကလေး ကိုကိုက်ကာ ဖတ်ပြပြီးနောက် လအက လူကြီးများဆီသို့ တစ်ဖန် ပြန်ကြည့်ပြီး ဆက်ပြန်သည်။

ကျွန်တော်ထိုင်လိုက်သည်။ သူ၏ မျက်နှာမှာ အားရကျေနပ်နေပုံရသည်။ ထိုနောက် ဦးမြို့ကလည်း ဦးမြောင် ကဲ့သို့ပင် သူ့ထန်းသမား ဆယ်ရင်အား ဘာကြောင့် ရာဇဝတ်ကြောင်းဖြင့် တိုင် ကြားရကြောင်းကိုတင်ပြသွားလေသည်။ အခြား ထန်းပိုင်ရှင်များကလည်း ဦးမြ မောင်၊ ဦးမြို့တို့နည်းတူ ဥပဒေနှင့် ငြိစွန်း အောင်ကိုးကား၍ ဆက်လက်တင်ပြသွား ကြသည်။

“သည် သီးစားဥပဒေအရ ထန်းပင်များ စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်း ပေါက်ရောက်နေတဲ့ ထန်းမြေများလည်း သက်ဆိုင်ပါတယ်။ အဲသဟာကြောင့် ဒီ ဥပဒေများအရ သီးရှင်ဖြစ်တဲ့ ဦးမြောင်ဟာ ၁၂နှစ်မက ယခုတိုင်အောင် နှစ်ပေါင်းလေးဆယ် နီးပါးထိ ထန်းတက်လာခဲ့တဲ့ သီးစား ကျွန်တော် ထန်းတက်သမားထံမှ လွှဲပြောင်းချထားခြင်း၊ ရုပ်သိမ်းခြင်း မပြုလုပ်နိုင်ပါဘူးဆိုတဲ့ အကြောင်းကို အလေးအနက်ထား၍ လူကြီးမင်းများ ဝေဖန် စဉ်းစားပါရန် အစီရင်ခံပါတယ် ခင်ဗျာ”

ထန်းပိုင်ရှင်များဘက်မှ တင်ပြပြီးဆုံး သွားပြီးလျှင် ထန်းတက်သမားများ ဘက်မှ ဆက်လက်တင်ပြကြရန် လအက ဥက္ကဋ္ဌက မိန့်ကြားသည်။

ထန်းပိုင်ရှင်များသည် ဦးဖိုးခ၏ တင်ပြ သွားချက်များကြောင့် လှုပ်လှုပ်ရှားရှား ဖြစ်သွားသည်။ စောစောက သာသာ ယာယာဖြစ်နေသော မျက်နှာများသည် အနည်းငယ်စီ ပျက်၍လာသည်။ လအက လူကြီးများကမူ မည်သို့စဉ်းစားမိသည် မသိ၊ ခေါင်းတညိုတညို ဖြစ်နေကြ သည်။ ကိုအေးဆွေတို့ ထန်းသမားများ ဘက်ကမူ မိမိတို့ဘက်မှ ကိုးကားချက် များသည် ခိုင်မာခိုင်လုံပါမည်လားဟု ကြောင့်ကြဟန် ပြုနေကြသည်။

“သည်နေရာမှာ ထန်းပိုင်ရှင်ကို သီးရှင်၊ ကျွန်တော်တို့ ထန်းသမားတွေ ကို သီးစားလို့ ခေါ်ပါရစေ။ တစ်ဖက်က ထန်းပိုင်ရှင် ဦးမြောင် ပြောပြသွား သလို အားလုံး အမှန်အကန်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော် မငြင်းပါဘူး။ နှိုပေမဲ့ ကျွန်တော် လူကြီးမင်းများကို အစီရင် ခံချင်တဲ့ အချက်တစ်ချက် ရှိပါတယ်။ ဒီအချက်ကို လူကြီးမင်းများ စဉ်းစား စေလိုပါတယ်။ ဒီအချက်က ဘာလဲဆိုရင် ၁၉၅၃ ခုနှစ်သီးစားချထားရေး အက်ဥပဒေ အရ သီးစားသည် မြေရှင်ထံမှ လယ်ယာ မြေ၊ ဥယျာဉ်၊ ကိုင်းကျွန်းမြေများကို သီးစားအဖြစ်နဲ့ သီးစားခပေးပြီး ၁၂ နှစ် တိုင်တိုင် လုပ်ဆောင်လာခဲ့လို့ရှိရင် မြေရှင်က အဲဒီသီးစားကို သူ့သဘောနဲ့ လွှဲပြောင်းချထားခြင်း၊ ရုပ်သိမ်းခြင်း

ထိုနောက် ဦးစံကျော်သည် နေရာမှ ထပြန်သည်။

“ကျွန်တော်တို့ ထန်းသမား သီးစား များဟာ ဘာကြောင့် ထန်းပိုင်ရှင်များကို ငါးစုတစ်စုအဖြစ်သို့ လျှော့ပေးရတယ် ဆိုတဲ့အကြောင်းကို လူကြီးများ စဉ်းစား ချင့်ချိန် ဝေဖန်နိုင်ကြပါရန် တင်ပြလိုပါ တယ်။ သည်နေရာမှာ “၁၉၆၃ ခုနှစ် သီးစားချထားရေးဥပဒေ”ကို ကိုးကား တင်ပြပါရစေ။ အဲဒီဥပဒေပုဒ်မ ၄၊ ပုဒ်မခွဲ ၁၊ အပိုဒ်ငယ် (၈) မှာ “ငရုတ်၊ ကြက်သွန်၊ ဆေး၊ သို့တည်းမဟုတ် ကြိတ်ပျိုးသည့် မြေမှတစ်ပါး အခြား ယာမြေ၊ သို့မဟုတ် ကိုင်းမြေအတွက် သီးစားနှစ်တွင် ထမ်းဆောင်ရသော မြေခွန်၏ နှစ်ဆ” ပေးရမည်လို့ ဆိုထားပါတယ်။

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။ ဆရာမောင်မောင်ဖြူ၏ “နွေဦး ကာလ မြူထသောခါ” စာအုပ်အား စာရေးသူ၏ မိသားစုခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စာတည်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၁၂)ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး“မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာ ကျင့်သုံးရေး။
- (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။

- (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသထွက်ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း (MSME) များကို ရေရှည်အာမခံချက်ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး။
- (ဃ) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေး တို့အတွက် ပြည်သူ့လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေးစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာအောင်တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
- (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေး ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

- ❖ ပြည်တွင်းစီးပွားရေး တိုးတက်ရန် အတွက် လူတစ်စု၏ စီးပွားတိုးတက်ရေးထက် လူအများစီးပွားရေးတိုးတက်ရန်လည်းလို...
- ❖ ထို့ကြောင့် အများစုအကျိုးရှိနိုင်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် (UMFCCI) ညီနောင်အသင်းအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် တည်ထောင်သည့် (၉၆)နှစ်မြောက် အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈

တရုတ်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်တည်ထောင်သည့် (၉၆)နှစ်မြောက် အခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ Novotel Max ဟိုတယ်၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ ညိုနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေးနှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Chen Hai စစ်သံမှူး Senior Colonel Wang Wei ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ စစ်သံမှူးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ၁၆



ညိုနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် တည်ထောင်သည့် (၉၆)နှစ်မြောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ယနေ့ ဖတ်စရာ

သာသနာတော်အကျိုး ထူးခြားစွာသယ်ပိုး အများပြည်သူပီတိအဟုန်တိုး၍ ငြိမ်းချမ်းသာယာ ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆

ကျေးဇူးကြီးလှသော ဆရာစကား ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၀

တပ်မတော်တွင် တတိယအကြိမ် အသင်းအစားထိုးခွဲစိတ်ကုသမှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက် စာမျက်နှာ » ၉

၂၀၂၃ ခုနှစ် (၇၆)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား MRTV မှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၉ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၆)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ အာဇာနည်ဗိမာန်၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားကျင်းပပုံများကို ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၇ နာရီ မိနစ် ၄၀ မှစတင်ပြီး မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၏ MRTV-HD Channel၊ MRTV News Channel၊ MWD-HD Channel၊ MWD Variety HD Channel၊ MITV၊ MOI Website၊ MOI Youtube၊ MRTV Website နှင့် မြန်မာ့အသံဧဒီယို၊ သင်္ဃာတင် FM၊ Star FM၊ ပတ္တမြား FM၊ FM ပုဂံ၊ ပဉ္စဝတီ FM၊ မန္တလေး FM၊ ချယ်ရီ FM၊ ရွှေ FM တို့မှ တိုက်ရိုက်(LIVE)ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်